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Milí sousedé,

když jsem byl malý, chodili jsme s  rodiči 
do baziliky svaté Markéty v břevnovském 
klášteře, kde měli nádherný betlém. Jeho 
součástí byl andělíček, do  kterého když 
jste hodili peníz, tak způsobně na poděko-
vání pokýval hlavičkou. Přiznám se, že ne-
vím, jestli v Břevnově toho andělíčka ještě 
mají. Doba se od  mého dětství změnila 
natolik, že na  tak příjemné a  jednoduché 
věci, jako je kývající andělíček, nám zbývá 
pramálo času. Přitom kdy jindy bychom 
měli tak trochu zpomalit, zvolnit a věnovat 
svůj čas svým bližním – rodině, přátelům, 
ale třeba i těm, kdo zůstali sami v nějakém 
domově – než právě v adventním čase. Za-
mysleme se nad tím, jestli nespěcháme až 
moc a nezapomínáme přitom na to, co je 

opravdu důležité – lásku a pomoc těm, kdo ji potřebují. Třeba dětem nebo sta-
rým rodičům a prarodičům, nemocným, ale i jeden druhému. Já zkusím zvolnit 
a jít se podívat ke svaté Markétě, jestli tam kývající andělíček pořád je. Zkuste 
to i vy. Nemusíte chodit k Markétě – u Matěje mají krásné perníkové betlémy, 
svatý Gothard v Bubenči zdobí strom splněných přání, u českých bratří na Nor-
bertově hrají krásné vánoční pohádky. Přeci jen jsou Vánoce svátky lásky, klidu 
a  míru, ne konzumu. Ale abychom se nepohybovali jen v  rovině duchovna, 
připravili jsme pro vás i tento rok společně s dejvickými husity a dalšími boha-
tý předvánoční program. Co všechno vám nabídne, se dočtete v tomto čísle 
Šestky. Přeji vám všem klidný advent, Vánoce strávené s těmi, koho máte rádi, 
a dětem samozřejmě bohatého Ježíška! A do nového roku prosím vykročte tou 
správnou nohou. 

Srdečně
Ondřej Kolář, starosta

PRODLOUŽILI JSTE SI PARKOVACÍ OPRÁVNĚNÍ? 
Že si zapomněli prodloužit parkovací oprávnění mnozí zjistí, až když 
jim přijde první pokuta. Systém CIS sice generuje 30 dní před vypršením 
parkovacího oprávnění e-mail s  upozornění na  končící platnost těm 
klientům, kteří svůj e-mail při registraci zadali, bohužel se 
v  mnoha případech stává, že tato zpráva „spadne“ mezi 
spamy nebo do  nevyžádané pošty. Upozornění se tak 
nedostane k  uživatelům. Dobu platnosti si klienti mohou 
zkontrolovat prostřednictvím takzvaných osobních stránek 
uživatele na adrese https://osu.zpspraha.cz. 

PROVOZ ÚMČ PRAHA 6 V ZÁVĚRU ROKU
23. prosince  8 až 18 hod., včetně podatelny
24. , 25. a 26. prosince zavřeno
27. prosince běžný páteční provoz 8 až 14 hod.
30. prosince  8 až 18 hod., včetně podatelny
31. prosince pro veřejnost zavřeno
1. ledna zavřeno
od  2. ledna běžný provoz

VÁNOČNÍ BETLÉMY OČIMA NAŠICH DĚTÍ
Vernisáž unikátní výstavy betlémů, které podle známých českých vzorů 
zhotovili žákyně a  žáci z  našich třinácti základních škol, 
vánočních ozdob a perníkových jesliček z kostela sv. Matě-
je, se uskuteční 5. prosince od 15 hodin v Galerii Skleňák. 
Výstavu za  výlohami Skleněného paláce můžete navštívit 
do 5. ledna 2020. UZAVÍRKY ULIC V PRAZE 6

 Do 7. prosince bude kvůli  celkové opravě uzavřená ulice U Hadovky 
v úseku Evropská – Sušická.
 Opravovat se bude, a tudíž do 18. prosince neprojedete ani místní 
komunikací souběžnou s ulicí Na Petřinách. Jde o silnici III. třídy za domy 
s číslem popisným 306/74 až 314/90. 
 Až do pátku 20. prosince musíte počítat s uzavírkou ulic Pod Novým 
lesem x Na Hradním vodovodu, Pod Novým lesem – ve směru k Velesla-
vínské ulici. Opravy zde budou probíhat i v roce 2020.
 Do 12. prosince bude trvat 3. etapa obnovy vodovodního řadu v ulici 
Na Pískách. Uzavřená je kvůli tomu východní strana komunikace Na Pís-
kách v úseku Na Viničních horách – Na Hanspaulce.
 Do 20. prosince probíhá oprava, a tedy i uzavírka ulice U Kolejí v úseku 
Krajní – U Stanice.

PEČENÉ KAŠTANY NA TRZÍCH
Farmářské trhy na Kulaťáku obohatí 7. 12. stánek italského lázeňského 
městečka  Roncegno Terme. Zástupci partnerského města Prahy 6 budou 
na trzích nabízet vyhlášenou lahůdku z místní oblasti – pečené kaštany, 
hotdogy s italskou klobásou z Roncegna a lokální bílé svařené víno. 8. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA 6 

se uskuteční ve čtvrtek 19. prosince od 10 hodin 
v zasedacím sále ZMČ, Čs. armády 23, Praha 6, 6. patro. 

Pevný bod Buštěhradská dráha od 11 hod., INTERPELACE od 15 hod. 
 Program zasedání bude zveřejněn na úřední desce.
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ZE ZASTUPITELST VA 

KONTROLNÍ DEN PROBÍHÁ 
NA STAVBĚ REKONSTRUOVANÉHO 
DOMU DEJVICKÁ 4 KAŽDÝ TÝDEN, 
JEDNOHO Z NICH SE ÚČASTNILI 
I ČLENOVÉ KONTROLNÍHO VÝBORU. 
O POSTUPU PRACÍ BYLI INFOR
MOVÁNI I ZASTUPITELÉ NA SVÉM 
POSLEDNÍM JEDNÁNÍ.  

Objekt vykazuje značné statické poruchy, které 
mimo jiné způsobila stavba metra a tunelu Blan-
ka v jeho blízkosti. Proto dochází k náhradě sta-
ticky nevyhovujících konstrukcí domu za nové, 
mění se i  dispoziční řešení. To vše opravy zpož-
ďuje zhruba o  tři měsíce „Stavba nyní probíhá 
na úrovní suterénu, přízemí a prvního patra, kde 
dochází ke  zpevňování nosných sloupů,“ kon-
statuje předseda kontrolního výboru Petr Píša 
(Zelení). Jak bylo sděleno zastupitelům, zpoždě-
ní nebude mít vliv na cenu stavby.

Kvůli zpoždění však přišla městská část o  ná-
jemce restaurace v přízemí. Ten mohl od smlou-
vy o smlouvě budoucí odstoupit v případě, že 
nebude objekt zkolaudovaný do  konce letoš-
ního roku. „Radnice se nyní nachází v  patové 
situaci, neboť neví, kdy a  kým obsadí pláno-
vanou restauraci, kterou původně zamýšlela 
vybu dovat provozovateli na  míru. Jelikož jde 
o  komerční prostory, jejichž neobsazení způ-
sobí každý den ztrátu, musí radnice urychle-
ně vyhlásit nové výběrové řízení,“ říká členka 
kontrolního výboru za  Piráty Eva Tichá. Podle 
místosta rosty pro majetek Jana Laciny (STAN) 
by k  žádným velkým ztrátám na  ušlém ná-
jemném dojít nemělo: „Nové výběrové říze-
ní  připravujeme, vypíšeme ho co nejrychleji. 
Vzhledem k předpokládanému posunutí kolau-
dace se nedostáváme do velkých potíží, pokud 
tedy budeme jednat co nejrychleji,“ konstatuje  
místostarosta.

Rekonstrukce Dejvické 4 pokračuje 

 Finanční výbor v nultém čtení vzal po něko-
lika připomínkách na  vědomí návrh rozpočtu 
na  rok 2020. Zároveň přijal usnesení, že v  roz-
počtu je nutné výrazně snížit náklady, a  to jak 
běžné, tak hlavně kapitálové. 
 Kontrolní výbor na  svém listopadovém za-
sedání analyzoval systém zadávání externích 
právních stanovisek od  úřadu městské části 
a konstatoval opakované porušování souvisejí-
cího příkazu tajemníka  a vyzval k systémovému 
zlepšení této oblasti. 
 Finanční výbor se zabýval vkladem a  výbě-
rem 150 milionů korun od  správců aktiv. Tyto 
prostředky zapojil do rozpočtu Prahy 6, ale jeli-
kož úrokové zhodnocení u správců aktiv je nyní 
až 4,7 % p. a., rozhodl prostředky na účty správ-
ců aktiv opětovně vložit a lépe zúročit. 
 Komise životného prostředí si nechává vy-
tipovat vhodná místa pro umístění parkletů 
– tedy většinou dřevěných ozeleněných pódií 
umístěných na  vybraných místech, kde kvůli 
rozsáhlým inženýrským sítím není možné sázet 
stromy. Víte o místě, kde by takový parklet mohl 
být? Pište předsedkyni komise na e-mail kanak.
martina@gmail.com. 
 Kulturní komise projednala a  vyhodnotila 
žádosti o  dotace v  programu Kultura I. 2020 
a  v  programu Podpora sublokálních periodik 
na  území MČ Praha 6. V  programu Kultura I. 
2020 rozdělovala dva miliony korun a v progra-
mu na podporu sublokálních periodik 400 tisíc.
 Výbor pro otevřenost, média a  participaci  
doporučil zpřehlednit hlasování na  zastupitel-
stvu, aby občané snadno viděli postoje politic-
kých klubů. Řešil fungování facebooku radnice. 
Schválil také koncepci systémového informová-
ní veřejnosti o všech záměrech radnice. 
 Výbor pro výchovu a vzdělávání požádal do-
pravní komisi o projednání možnosti parkování 
pracovníků preferovaných profesí v parkovacích 
zónách na území Prahy 6 za stejných podmínek 
jako rezidenti. 
 Zastupitel Antonín Nechvátal interpeloval 
radu městské části ohledně cesty jejích zástup-
ců do Turecka v čase turecké anexe Sýrie. Vyzval 
k  ustavení komise pro zahraniční spolupráci 
a přehodnocení dosavadní sporné praxe.

K R ÁTC E  Z   R A D N I C E 

Změny jednacího řádu zastupitelstva, komisí a výborů
Zhruba po roce příprav diskutovali zastu
pitelé o novém jednacím řádu zastupitel
stva, komisí a výborů.
Nový jednací řád například dělí body programu 
zastupitelstva na  procedurální, které se týkají 
schvalování programu, složení slibu a  podob-
ně, a meritorní, o nichž se diskutuje a na závěr 
se obvykle přijímá návrh usnesení. To znamená, 

že věci, které byly dříve předkládány v informa-
tivním bodu, budou předkládány k  projednání 
v  rámci meritorních bodů s  diskuzí a  návrhem 
usnesení. Zůstává bod interpelace. 
Během dlouhé diskuze se objevily návrhy 
na  další změny, například aby byla vypuštěná 
podmínka, že na  zastupitelstvu smějí vystupo-
vat pouze osoby starší 18 let jako nyní, nebo 

aby se interpelace posunuly na 16. či 17. hodi-
nu. Z pozměňovacích návrhů prošel jeden,  kdy 
bod „počet interpelací jedné osoby na  jednom 
zasedání zastupitelstva je omezen na jednu in-
terpelaci“ se rozšířil od dodatek  „pokud zastu-
pitelstvo nerozhodne hlasováním bez rozpravy 
jinak“. Zastupitelé tedy mohou občanům povo-
lit více příspěvků do interpelací. 
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AKTUALITY

V PARČÍKU PŘI ZÁKLADNÍ ŠKO
LE MARJÁNKA NA BŘEVNOVĚ 
PŘIBYLY NOVÉ DŘEVĚNÉ LA
VIČKY, KTERÉ BY MĚLY SLOUŽIT 
JAK ŠKOLÁKŮM, TAK TŘEBA 
RODIČŮM, KTEŘÍ NA NĚ ČEKAJÍ. 

Jde o dokončení dalšího Nápadu pro Šest-
ku z loňského ročníku tohoto participativ-
ního projektu. „Mockrát děkuji za realizaci 
všem, kteří se na  ní podíleli, a  zejména 
místostarostovi Stárkovi, který vyslyšel 
každou moji připomínku a  vše se mnou 
celé prožíval. Přeji všem uživatelům mini-
parčíku, aby sloužil k odpočinku a k setká-
vání s kamarády ze školy,“ uvedla autorka 
nápadu Jiřina Fojtů. K  lavičkám přibude 
také odpadkový koš.

Lavičky nejen 
pro školáky 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA T. G. MASARY
KA V RUZYNI MÁ PO LETECH ZASE 
KRÁSNÝ, OPRAVENÝ PLOT, U KTERÉ
HO NECHALA VYSADIT ŠEST NO
VÝCH JAVORŮ.

Mladé stromy časem nahradí pomalu dosluhu-
jící stromy v zahradě. Oprava i výsadba se usku-
tečnila díky finanční podpoře Letiště Praha, kte-
ré většinu nákladů uhradilo v rámci grantového 

programu Žijeme zde společně. Program je 
určen k ochraně životního prostředí a zlepšení 
životních podmínek obyvatel dotčených letec-
kým provozem. 
Škola nově vysazené stromy nazvala Alejí k tři-
cátému  výročí 17. listopadu. Poslední strom 
symbolicky zasadili ředitelka školy Dagmar Hu-
dečková, člen představenstva společnosti Letiš-
tě Praha Milan Špaček a radní pro školství Marie 
Kubíková (ODS).

RADNÍ EVA SMUTNÁ (TOP 09) SE
ZNÁMILA ZASTUPITELE S VÝSLEDKY 
Z POSLEDNÍHO JEDNÁNÍ PRACOVNÍ 
SKUPINY PRO POLIKLINIKU POD 
MARJÁNKOU, KDE BYLY PŘEDLOŽENY  
NÁVRHY, JAK MŮŽE V BUDOUCNU 
PRAHA 6 POSTUPOVAT PŘI REKON
STRUKCI TOHOTO OBJEKTU. 
Poliklinika může fungovat za současného ome-
zeného provozu bez konstrukčních zásahů dva 
roky.  Její rekonstrukce je tedy nezbytná a rad-
nice nyní řeší dvě možnosti: první by znamenala 
vystěhovat lékaře, objekt opravit, a pak je vrátit 
zpět. To městská část odmítá, a to hned z něko-
lika důvodů –  nemá žádný volný prostor, kde 
by mohly být dočasně ordinace umístěny, navíc 
stěhování lékařských ordinací je velmi těžké, 
věcná břemena lékařů jsou vázána na konkrét-
ní místo. Ovšem komplikovaná – pokud je vů-
bec možná – by byla i rekonstrukce za provozu. 

Doprovázela by ji  velká rizika, prašnost, nedo-
statečná hygiena, muselo by se budovat nové 
požární schodiště. Navíc práce  by mohly probí-
hat pouze od 16 do 20 hodin, a tak by se oprava 
stala nekonečnou a  finančně náročnou. Podle 
zastupitele Petra Píši (Zelení) však tato cesta 
proveditelná je, existuje prý několik příkladů jak 
v Praze, tak celé republice.
„Původní stavební povolení, které získal ještě 
původní nájemce, počítalo s přesunem několika 
příček, výměnou krytiny a  podobnými prace-
mi. Nicméně statické posudky ukázaly, a máme 
jich se stejným závěrem několik, že samotná 
konstrukce budovy už neodpovídá například 
moderním požadavkům protipožární ochrany, 
ale zejména už při výstavbě nebyly dodrženy 
správné postupy a  používal se méně kvalitní 
materiál,“ vysvětloval v diskuzi radní pro sociální 
oblast Marián Hošek (KDU-ČSL). Proto bude tře-
ba odkrýt celou konstrukci budovy až na skelet 
a ten opravit. Radnice proto hledá další varian-

tu. „Existuje možnost, že by se zrekonstruovala, 
respektive přestavěla takzvaná klepeta (nízká 
část k parku v Kolátorově ulici), aby odpovídala 
objemu současné polikliniky, a do nich bychom 
přesunuli lékaře, protože máme povinnost 
od  ministerstva zdravotnictví zachovat sou-
časný počet ordinací. Když by lékaři ordinovali 
v novém, měla by radnice čas a prostor, jak nalo-
žit se stávající budovou,“ vysvětlil další možnost 
starosta Ondřej Kolář (TOP 09). 
Během diskuze apeloval zastupitel Ondřej Chrást 
(Piráti) na vedení radnice, aby – pokud by přece 
jen zvítězila varianta renovace takzvaných klepet 
a lékaři se stěhovali tam – se stará budova nebou-
rala ani neprodávala, ale rekonstruovala a nadále 
sloužila občanům Prahy 6. Tento záměr potvrdil 
i starosta Kolář: „S tím souhlasíme, mohla by tam 
být pošta, která je nedaleko v ne zcela vyhovu-
jících prostorech, přestěhovat by se tam mohla 
pečovatelská služba, CzechPoint nebo třeba in-
formační kancelář městské části.“ Jak v  diskusi 
několikrát zaznělo, radnice se zatím nerozhodla 
pro žádnou z  va riant, všechny nechá důkladně 
posoudit a teprve poté vybere nejlepší možnost.

Budoucnost Polikliniky Pod Marjánkou

Alej k výročí 17. listopadu
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TÉMA VYDÁNÍ

DOPRAVA V PRAZE 6 PO KOLAUDACI BLANKY 
V POLOVINĚ ŘÍJNA BYLA PO 49 MĚ
SÍCÍCH ZKUŠEBNÍHO PROVO
ZU ZKOLAUDOVÁNA BLANKA. 
I PŘESTO, ŽE PŮVODNĚ BYL TENTO 
KROK PODMÍNĚN DOKONČENÍM 
VNĚJŠÍHO PRAŽSKÉHO OKRUHU. 
MAGISTRÁT ALE DOSPĚL K NÁ
ZORU, ŽE TAKOVÁ PODMÍNKA UŽ 
NENÍ NUTNÁ. 

„Zrušení podmínky dostavby Silničního okruhu 
kolem Prahy před kolaudací tunelového kom-
plexu považujeme z pohledu Prahy 6 za zásad-
ní problém, byť chápeme, že původní vymáhá-
ní dané podmínky bylo značně problematické,“ 
říká místostarosta pro dopravu Jiří Lála (ODS). 
Speciální stavební úřad magistrátu nakonec 
tuto podmínku z  povolovacího procesu vyne-
chal s  odůvodněním, že není možné stanovit 
jako podmiňující investici stavbu jiného inves-
tora. Stavba okruhu kolem Prahy je totiž v gesci 
státu, nikoliv hlavního města. 
Praha 6, jejíž obyvatelé zprovozněním tunelu 
trpí nejvíce, okamžitě zareagovala a  vyzvala 
hlavní město k  řešení dopravních problémů 
na území městské části: „V  reakci na kolaudaci 
Blanky přijala rada městské části usnesení, kte-
rým po  hlavním městě žádá učinit řadu kroků 
v  oblasti dopravních staveb, akcentujeme ze-
jména nutnost rychlého dokončení přípravy 
Silničního okruhu kolem Prahy, souvisejících 
radiálních komunikací a dostavby celého Měst-
ského okruhu v úsecích Pelc Tyrolka – Balaben-
ka a Balabenka – Rybníčky,“ říká starosta Ondřej 
Kolář (TOP 09).

NEJLEPŠÍM ŘEŠENÍM, JAK ZABRÁNIT KO
LONÁM V NEJEN V PRAZE 6, ALE I CELÉM 
HLAVNÍM MĚSTĚ, JE NABÍDNOUT LIDEM 
DOJÍŽDĚJÍCÍM ZA PRACÍ A DO ŠKOL JINÝ 
DRUH DOPRAVY NEŽ AUTOMOBILOVOU – 
TEDY ZKVALITNIT MĚSTSKOU HROMADNOU 
DOPRAVU, VYUŽÍT ŽELEZNICI A V NÁVAZ
NOSTI NA NĚ V OKRAJOVÝCH LOKALITÁCH 
VYSTAVĚT VELKOKAPACITNÍ P+R. 

Přesně tyto požadavky splňuje železnice 
do  Kladna s  odbočkou na  ruzyňské letiště. 
U  jedné ze zastávek na  Dlouhé míli by mělo 
vzniknout P+R s kapacitou až pět tisíc vozidel. 
V úseku Dejvice – Veleslavín povede vlak v tu-

nelu hlubokém padesát až osmdesát metrů, 
o  jehož nejvhodnější trase se nyní diskutuje. 
Panuje kolem něj mnoho otázek a  také ne-
pravd a zavádějících informací.

Čím se nová trasa liší od předchozí?
„Jižní varianta je  navržena tak, aby byla trasa 
ražených tunelů vedena co nejvíce mimo stá-
vající zástavbu a v  co největší hloubce, která 
zajistí eliminaci negativních vlivů na zástavbu 
na povrchu. Hned mezi 4,2. až 4,9. kilometrem 
se trasa postupně zahlubuje a zároveň je vede-
na mimo stávající obytnou zástavbu pod ulicí 
Milady Horákové. Pod domy prochází až kolem 
pátého kilometru, ale to už jsou koleje pade-

sát metrů pod povrchem. V nejhlubší části jsou 
koleje dokonce vedeny osmdesát metrů pod 
povrchem.  Od  předchozích dvou tras, o  kte-
rých se také diskutovalo, se tato jižní liší pře-
devším bezpečností realizace – má mnohem 
vyšší nadloží a kvalitní geologické podmínky,“ 
vysvětluje radní pro strategický rozvoj Eva 
Smutná (TOP 09).

Jaký dopad bude mít budování tunelů i pro
voz železnice na  domy a  život na  povrchu 
v ochranném pásmu železniční trati?
Stavby rodinných domů či podzemních gará-
ží nebudou tunelem nijak ovlivněny. Je třeba 
si uvědomit, že tunely ve  Střešovicích pove-

ŽELEZNICE V ÚSEKU DEJVICE–VELESLAVÍN

OBNOVENÁ PRACOVNÍ 
KOMISE PRO BLANKU
V Praze 6 obnovila pod vedením místostarosty 
pro dopravu Jiřího Lály svou činnost pracov-
ní skupina pro dopady tunelového komplexu 
Blanka. První obnovené setkání se konalo v létě 
letošního roku, tedy ještě před kolaudací tu-
nelového komplexu. Zúčastnili se ho zástupci 
Technické správy komunikací, Dopravního pod-
niku, ROPIDu, odboru dopravy a odboru inves-
tic hlavního města a  policie. „Bohužel z  vedení 

magistrátu, který ve  finále ovšem rozhoduje, 
bez omluvy nikdo nedorazil, ani nikdo o probí-
hající kolaudaci neinformoval,“ konstatuje mís-
tostarosta Lála. Na  tomto jednání byly na  pro-
gramu mimo jiné koncepce a  stav budování 
P+R parkovišť na  území Prahy 6, řešení bezba-
riérovosti přechodu se světelnou signalizací 
ve Svatovítské, rekonstrukce ulice Korunovační 
v trvalé úpravě, řešení ukončení vybraných au-
tobusových linek v  oblasti Podbaby, rozšíření 
Horoměřické ulice, příprava Břevnovské radiály, 
příprava realizace tramvajové tratě na  Suchdol 
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a  Strahov, nebo zvýšení propustnosti křižovat-
ky Vypich – tedy problémy, které městkou část 
trápí dlouhodobě. 
Další jednání komise proběhlo 7. listopadu, ten-
tokrát už i za účasti náměstka primátora Adama 
Scheinherra (Praha sobě). Ten ujistil přítom-

né o  jasném postoji hlavního města ke  stavbě 
okruhu, když konstatoval, že alternativní trasa 
severní části okruhu je z pohledu města nereál-
ná a magistrát tlačí na to, aby se urychleně pro-
jednala platná stopa vedení okruhu dle zásad 
územního rozvoje.

ŠLO BY TO I JEDNODUŠE 

Zlepšit dopravu V Praze 6 by šlo ještě před do-
stavbou silničního okruhu. Proto městská část 
požaduje po  magistrátu důkladné posouzení 
skutečných dopadů provozování tunelu Blan-

dou ve  velmi velké hloubce. Z  toho důvodu 
 nebudou nijak dotčeny stávající ani nové 
plošně založené konstrukce. Do  plošných zá-
kladových konstrukcí se počítají pásy, patky, 
desky a  rošty. Tunel díky vysokému nadloží 
neovlivní ani hlubinné základy, jako jsou pi-
loty, studny a  kesony, používané při založení 
výškových budov. Z  důvodu vysoké varia-
bility provedení hlubinných základů je však 
při  posuzování jejich vlivu na  tunel třeba po-
stupovat individuálně. Jediné, co by stavba 
tunelu mohla ovlivnit, jsou geotermální vrty 
hluboké sto metrů a více, avšak toto omezení  
by se týkalo pouze vrtů v  bezprostřední blíz-
kosti tunelu.

Proč nemohla vést železnice pod Fyzikálním 
ústavem, a pod Střešovickou nemocnicí ano? 

Je Fyzikální ústav nadřazený nemocnici?
V  obou případech jde o  pracoviště, kterým 
je v  průběhu projekčních prací věnována-
maximální nadstandardní míra pozornosti. 
Vzhledem k tomu bylo již na úrovni technické 
studie v roce 2016 zajištěno kladné stanovisko 
vojenské nemocnice ke střešovickým tunelům 
podcházejícím pod areálem a  byla zpracová-
na studie posouzení vlivu na  Fyzikální ústav. 
Tunel pod Fyzikálním ústavem vedl v hloubce 
poloviční než pod nemocnicí, kde je veden 
zhruba v osmdesátimetrové hloubce.

Lze předpovědět úroveň vibrací z  dopravy 
v tunelech a s tím souvisejícího strukturál
ního hluku?
Ano, lze je předpovědět s  chybou určení  
3–5 dB.

Jak se projeví hladina podzemní vody 
na spektrum hluku a vibrací od tunelu k po
vrchu?
Hladina podzemní vody, respektive zvodnění 
nadloží, se projeví na  zvýšení hladiny vibrací. 
Tento aspekt je v  posouzení přenosů vibrací 
započten. V  případě poklesu hladiny pod-
zemní vody lze předpokládat snížení přenosu 
vibrací.

Budou stanoveny limity a  parametry pro 
maximální zatížení železniční tratě pro pro
vozovatele?
Je navrženo zatížení osmnáct tun na nápravu 
a  maximální traťová rychlost 120 kilometrů 
za hodinu. Na trati v úseku Praha-Bubny – Pra-
ha-Veleslavín budou provozovány výhradně 
elektrické vlaky o maximální délce 200 metrů.
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ka bez realizace okruhu, zejména s  důrazem 
na území Prahy 6 v okolí nejvyužívanějších pří-
jezdových tras k tunelovému komplexu, což jsou 
ulice Patočkova, Bělohorská, Karlovarská, Evrop-
ská a Jugoslávských partyzánů. Dále by měla být 
zahájena intenzivní příprava takzvaných světel-
ných závor na  příjezdech do  Prahy, čímž bude 
regulována individuální doprava před vjezdem 
do obytných částí Prahy 6. Z hlediska stávajícího 
provozování tunelového komplexu bylo město 
požádáno o optimalizaci a méně časté uzavírání 
vjezdů na Malovance a Prašném mostě. 
„Za  poměrně snadno a  rychle realizovatelné 
opatření považujeme provedení úpravy řaze-
ní v  trase Povltavská – most Barikádníků,“ říká 
starosta Ondřej Kolář a  pokračuje: „Neuralgic-
kým bodem, který komplikuje dopravu v šesté 
městské části, ale i na Jižní spojce, je křižovatka 
u sjezdu do Povltavské ulice v Praze 8. Ve chví-
li, kdy tady naskočí červená, auta se zastaví 
a  začnou se tvořit kolony. V  návaznosti na  to 
se omezí rychlost v tunelu Blanka, auta se hro-
madí v Praze 6 a vznikají tady kolony – v Břev-
nově, u Ořechovky, na Svatovítské u Vítězného 
náměstí, a  dokonce až na  Dobříšské.“ Dalším 
kritickým bodem je sjezd z  Městského okruhu 
do ulice v Holešovičkách. Místo aby zde ve dvou 
pruzích byla plynule odváděna auta z  Blanky, 

je doprava svedena do  jednoho pruhu a  opět 
se zde tvoří kolony. „Chceme proto, aby nájezd 
do  Holešoviček zůstal ve  dvou pruzích, a  na-
opak se do  jednoho pruhu zredukoval nájezd 
z ulice Argentinská. Vedlo by to i k tomu, že lidé 
budou preferovat jízdu po  Městském okruhu,“ 
dodává starosta. 

SVĚTELNÉ ZÁVORY 
Často zmiňovaným řešením jsou také světel-
né závory, v  základní verzi semafory, které by 
omezily průjezd městskou částí. Vytipovanými 
lokalitami jsou začátky ulic Evropská, Karlovar-
ská, Podbabská a  po  případném dobudování 
světelné signalizace i Jenerálka. „V první fázi sta-
čí ve  své podstatě ‚přeprogramovat‘ světelnou 
signalizaci na  příjezdech tak, aby kolony byly 
vně hranic Prahy, a nikoliv na jejím rezidenčním 
území,“ vysvětluje místostarosta pro dopra-
vu Jiří Lála. Vzhledem k  tomu, že jsou stávající 
vytipovaná místa na  dvoupruhových komuni-
kacích, může zůstat jeden pruh průjezdný pro 
hromadnou dopravu a  integrovaný záchranný 
systém. Jednání s magistrátem o tomto opatře-
ní, které by ve své podstatě pomohlo celé Praze 
a zvýšilo by tlak na stát k vybudování obchvatu 
a s tím související stavby, již probíhají a z reak-

cí hlavního města to zatím vypadá, že by jejich 
realizace nemusela trvat až tak dlouho. Dalším 
připravovaným krokem, který bude dle dohody 
realizován v příštím roce, a který bude vyžado-
vat osazení sofistikovanější techniky, má být 
automatické sledování a  pokutování nedodr-
žování zákazu jízdy ve vyhrazených pruzích pro 
hromadnou dopravu.



POLITICKÁ DISKUZE

JIŘÍ LÁLA/ODS
Tunelový komplex Blanka 
byl otevřen pro zkušební 
provoz před více jak čtyř-
mi lety, a  dopravu si již bez 
něho ani nedovedeme 
představit. Přinesl poziti-
va i  negativa. Pozitivní je 

zklidnění dopravy v oblastech Střešovic, Letné, 
Hradčanské v  sousední Praze 7 nebo na  Malé 
Straně a  třeba i vybudování dvou nových par-
ků. Negativa přinesl v  oblastech neexistujících 
radiál nebo navazujících staveb na  Patočkově 
nebo Svatovítské. Toto ale nevzniklo otevřením 
tunelu nebo jeho kolaudací, ale právě tím, že 
další navazující stavby magistrát nerealizuje. 
Vždyť od doby primátora Pavla Béma se neza-
čala v  Praze realizovat žádná dopravní stavba, 
a to ani v oblasti hromadné dopravy. Vzhledem 
k tomu, že Praha 6 nebyla o kolaudaci hlavním 
městem Prahou předem nijak informována, je 
nyní na nás, abychom prověřili, zda vše proběh-
lo v souladu se stavebním povolením, a zejmé-
na musíme trvat na tom, aby byl Městský okruh 
dostavěn a realizován se všemi doprovodnými 
stavbami, a  hlavně na  tom, aby již nesuploval 
nedokončený obchvat Prahy.

MARTIN POLÁCH/ANO
Samotná kolaudace nemá 
hmatatelný dopad, pro lidi 
se nic nezmění. Zásadní je 
ovšem v  principu. Když se 
hledala nejlepší stopa traso-
vání městského okruhu, tak 
se vědělo, že Blanka není pro 

Prahu 6 nejlepší variantou, protože ke vjezdům 
do  tunelů musíte projet přes celou šestku, 
zvlášť přes Vítězné náměstí, a  dokud není ho-
tový vnější okruh, tak všichni ze severu musí 
přes Prahu 6 projet, aby se dostali do vnitřního 
okruhu. Praha 7 tehdy měla zřejmě lepší posta-
vení na  magistrátu než Praha 6. Když tedy ne-
dokázala tehdejší vládní koalice šestky prosadit 
vhodné řešení pro ochranu naší městské části 
před dopravou, vymínila si aspoň podmínku, že 
Blanka nemůže být zkolaudována před dokon-
čením vnějšího okruhu. Měla to být pojistka, 
kterou se nepodařilo díky blokování vnějšího 
okruhu dodržet. Není možné se nyní tvářit, že je 
vše v pořádku. Blanka měla zůstat ve zkušebním 
provozu do doby, než se zprovozní vnější okruh. 
Mimochodem, stejná podmínka je dána stavbě 
Bělohorské radiály. Opět platí, že pokud by se 
otevřela dříve, než bude dokončen vnější okruh 
na severu, tak by to byla pro Prahu 6 nikoliv úle-
va, ale další katastrofa...

OLDŘICH KUŽÍLEK/STAN
Na  nečekané kolaudaci tu-
nelového komplexu Blanka 
mě děsí, jak pohrdavě lze 
hodit za  hlavu zájmy velké 
části obyvatel Prahy a celých 
městských částí. Z  hlediska 
právní teorie prý jen technic-

ké promítnutí již nastalé skutečnosti. Ani náho-
dou. Klíčová podmínka kolaudace – dokončení 
Pražského okruhu – byla a  zůstává tak zásadní 
věcí, že kdyby se měla škrtnout třeba i jen ze zad-
ní strany kalendáře na stole náměstka primátora, 
měla okolo toho politická reprezentace Prahy vy-
volat hlučnou diskusi, popsat katastrofální dopa-
dy chybějícího okruhu, představit termíny a své 
závazky k  řešení. Smést to ze stolu jako nezají-
mavou technikálii může jen někdo bez sociální 
empatie. Politický autismus ovládl vztah vedení 
celého města k jeho částem. V psychologii slovo 
komplex označuje „shluk vzájemně spjatých psy-
chických obsahů, jež ovlivňují jednání člověka 
a jsou nevědomě asociovány či spojeny s určitým 
tématem“. Třeba komplex méněcennosti. V Praze 
tedy slova „tunelový komplex“ označují nejen 
dopravní stavbu, ale taky: popojíždím a  nekou-
kám napravo nalevo. 

JANA KABELOVÁ/PIRÁTI
Tak nám zkolaudovali Blan-
ku. Málokdo ji chtěl, dobové 
protesty byly velké. Její pří-
nos pro dopravu v  Praze je 
ovšem nesporný a k návratu 
dopravy bez Blanky by se 
řidiči těžko hlásili. Provizor-

ně byla Blanka užívaná v  režimu zkušebního 
provozu. Ten se teď překlopil do řádného právě 
proběhlou kolaudací. Na  zkolaudovanou Blan-
ku se ovšem snesla obrovská vlna kritiky. Přede-
vším z řad jejích stavitelů, z opoziční magistrátní 
ODS. Své si přisadila i  radniční koalice Prahy 6 
(ODS, TOP 09). K tomu se dá říct tohle: ODS za-
hájila stavbu Blanky v konečné ceně 40 miliard, 
ačkoliv věděla, že nemůže splnit podmínky ze 
stavebního povolení, které by umožnily stavbu 
korektně uvést do  řádného provozu. To je gól 
století, do toho se jen tak někdo nepustí. ODS 
asi předpokládala, že „má“ Prahu na věčné časy 
a  nikdy jinak. Teď se s  důsledky jejich nedota-
ženého a polovičatého řešení museli na „velké“ 
Praze vypořádat vládnoucí Piráti, Praha sobě 
a TOP 09 spolu se STAN. Současný stav, deter-
minovaný koncepcí rozhodnutou někdejší ODS, 
není ideál, jen reflektuje nejlepší ze špatných 
možností. 

EVA SMUTNÁ /TOP 09
Vlastní kolaudace TKB již 
provoz na Praze 6 nijak neo-
vlivnila, ale zato zcela zásad-
ně zasáhla do  oprávněných 
požadavků občanů Prahy 6, 
tak, jak byly deklarovány 
ve  stavebním povolení. Pů-

vodně totiž mohl být kolaudační souhlas vy-
dán až v  momentě, kdy dojde ke  zprovoznění 
Pražského okruhu. Tato doposud nenaplněná 
a následně kolaudací zrušená podmínka o pod-
míněnosti obou dopravních staveb má pro Pra-
hu 6 zcela zásadní význam.  Na úkor Prahy 6, již 
přes čtyři roky Blanka plní funkci dvojokruhu, 
nejen toho Městského, ale bohužel i  Pražské-
ho.  V  tuto chvíli žádáme o  aktuální přehod-
nocení provozování TKB při absenci Pražského 
okruhu, omezování provozu na  příjezdových 
komunikacích do TKB v  jeho severním i  jižním 
vstupu a omezení uzavírání vjezdu na Malovan-
ce či Prašném mostě, realizaci světelných závor 
na vstupech do území Prahy 6. Dál také trváme 
na  dostavbě Městského okruhu a  urychlené 
realizaci Pražského okruhu, včetně výstavby ka-
pacitních P+R.  

Jak dopadá kolaudace Blanky na dopravu Prahy 6?

PAVEL WEBER/ZELENÍ
Na mimořádném zastupitel-
stvu 11. 11. 2005 se snažila 
Petra Kolínská (Zelení) varo-
vat před naší dnešní každo-
denností s  tunelem Blanka. 
Varovali jsme tenkrát, že 
tunel je nevhodně trasova-

ný; že hrozí jeho zprovoznění před silničním 
okruhem kolem Prahy; že ze Svatovítské, Vítěz-
ného náměstí, Jugoslávských partyzánů a  Pa-
točkovy udělá auty přetížené výpadovky; že 
tunely nevyřeší přetížení návazných silnic a že 
Blanka nezvládne špičky dopravy ráno a večer 
a  ty se rozlijí po  okolí. A  navrhovali jsme nej-
dříve vystavět kapacitní záchytná parkoviště 
po okrajích Prahy 6 napojená na veřejnou do-
pravu; posílit MHD spojení s Prahou 8 a Prahou 
5; posoudit vliv Blanky na životní prostředí (EIA) 
a nejdříve dostavět silniční okruh kolem Prahy, 
jinak si Prahu 6 ucpeme auty. Proč jsme 14 let 
stará slova znovu oprášili? Dnes totiž řešíme 
negativní dopady Blanky na  Prahu 6 a  její ko-
laudaci bez dostavby silničního okruhu kolem 
Prahy. A neradi bychom větu „My jsme vám to 
říkali.” opakovali i  u  nově připravovaných sta-
veb jako nesmyslná mimoúrovňová křižovatka 
ve Svatovítské a další.
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VEŘEJNÝ PROSTOR

DO KONCE LETOŠNÍHO ROKU BY 
MĚLO BÝT NA ÚZEMÍ MĚSTSKÉ ČÁS
TI ZPROVOZNĚNO DALŠÍCH DEVĚT 
VEŘEJNÝCH TOALET – DVĚ KLASICKÉ 
ZDĚNÉ,  OSTATNÍ BUDOU MOBILNÍ 
V PROVEDENÍ OD FIRMY TOILET 
DESIGN.

Je tři a  půl milionu korun za  veřejné toalety 
v Anastázově ulici moc, nebo jde o přiměřenou 
částku? Tuto otázku řešila v posledních týdnech 
nejen Praha 6. Samotný modul toalety – rozhod-
nutí postavit veřejné WC a  výběr dodavatele 
pocházejí z minulého volebního období –  stál 
necelé dva miliony korun. Na milion a půl přišlo 
vybudování vodovodní a  kanalizační přípojky, 
přívod elektřiny, terénní úpravy. „Obecně je nut-
né říci, že v parcích, na dětských hřištích a plo-
chách veřejné zeleně  takřka nikde nejsou vede-
ny potřebné inženýrské sítě. Pokud sem nechce 
radnice postavit mobilní toalety, ale budovat 
pevné zděné, které jsou pro lidi komfortnější a  
v místě důstojnější, vždy zhruba polovinu z cel-
kové částky bude stát připojení na sítě,“ vysvět-
luje zastupitel Vladimír Šuvarina (ODS). Mobilní 
toaleta, která u hřiště v Anastázově ulici byla, se 
přesunula na Ladronku.  

Další veřejná WC přibudou
Aktuálně na městské části probíhá výběr doda-
vatele na třetí stabilní toalety, a to v parku Maxe 
van der Stoela, který využívají rodiče s  dětmi, 
navíc tam v sezoně probíhá hojně navštěvované 
letní kino, jehož diváci standardní toalety také 
ocení. Připraveny jsou projekční práce pro zdě-
né WC v parku Královka. 

„Vedení radnice není schopno obhájit a rozum-
ně vysvětlit investici desítek milionů doslova  
‚vyhozených do záchodů‘, které využívají jednot-
ky obyvatel denně,“ kritizuje stavby veřejných 
toalet v tomto provedení Miloš Vlach, zastupitel 
za  Piráty. „Obecně soudím, ze na  možnost ob-
čanů vykonat bazální lidskou potřebu i  mimo 
domov se těžko vztahuji pravidla návratnosti. 
Na toaletní papír bych zkrátka cenovku nevěšel," 
reaguje Vladimír Šuvarina.
Radnice i nadále doplňuje do veřejného prosto-
ru menší modulové záchody, a tak k těm na Ha-
dovce a U Valu nově přibylo i WC na Puškinově 
náměstí, v  Lotyšské byl původní modul vymě-
něný za větší. Náklady na jeden modul s přeba-
lovacím pultem a  platebním terminálem jsou 
zhruba 340 tisíc korun včetně daně. Provoz toa-
let byl zatím zdarma, nyní jsou záchody postup-
ně vybavovány terminálem pro platbu kartou 
a  začnou fungovat hned, jak bude podepsána 
smlouva s karetní společností. Použití bude stát 
10 korun.  

ŽIVÉ STROMKY PO VÁNOCÍCH 
ODKLÁDEJTE  VEDLE POPEL
NIC ČI KONTEJNERŮ, NIKOLI 
DO NICH.
Pokud máte veřejně přístupnou popelni-
ci nebo kontejner na  směsný odpad, lze 
stromky volně odložit vedle nich. Obyvatelé  
činžovních a  rodinných domů nebo ti, kdo 
mají popelnice uzamčené v kleci, je mohou 
donést k nejbližším kontejnerům na tříděný 
odpad. Jejich dovoz bude probíhat po  celý 
leden a únor. Umělé stromky patří do sběr-
ného dvora.

Vánoční a novoroční  
svoz odpadu
Svoz směsného a tříděného odpadu na úze-
mí metropole bude zajištěný tak, aby ne-
docházelo k  přeplnění nádob a  nevznikal 
kolem nich nepořádek. Od 24.  do 31. prosin-
ce probíhá vyvážení popelnic a  kontejnerů 
dle svozových plánů jako v běžných dnech. 
Na Nový rok svoz až na výjimky neprobíhá, 
odpadky budou odvezeny  v  následujících 
dnech. Od 2. do 6. ledna budou jezdit pope-
láři standardně, případně s  časovým posu-
nem maximálně jeden den.  
U  tříděného odpadu budou od  23. do  31. 
prosince v  kritických oblastech svozy ještě 
posíleny. Jinak probíhají dle harmonogramu, 
opět s výjimkou Nového roku. 

Hlavní město 
zdražuje odvoz 
odpadu 
Od 1. ledna se zdražuje vyvážení směsné
ho komunálního odpadu (černých popel
nic a kontejnerů) o 30 procent. Rozhodl 
o tom magistrát, který má svoz odpadu 
v kompetencích. 
Hlavní město  zdražení odůvodňuje tím, že cena 
za vyvážení popelnic se neměnila od roku 2005, 
přestože náklady na  svoz a  likvidaci narostly –
spolu s  průměrnou pražskou mzdou – víc než 
o  třetinu. Zvýšení poplatku pouze dorovnává 
rozdíl mezi skutečnými náklady a tím, co se vy-
bere na  poplatku. Zároveň magistrát rozšiřuje 
služby v oblasti sběru bioodpadu, svoz rostlin-
ného bioodpadu a rozšiřuje se i počet domov-
ních i venkovních stanovišť tříděného odpadu.

Omezení provozu 
mobilních sběrných 
dvorů na konci roku
Praha 6 omezuje provoz mobilních sběrných 
dvorů Aritma, Radimova a Zličínská k 2. pro-
sinci. Důvodem je zejména zneužívání mi-
mopražskými občany a živnostníky. Na konci 
roku mohou občané Prahy 6 využít pouze 
mobilní sběrný dvůr Drnovská. Za komplika-
ce se městská část omlouvá.

Vánoční stromky 
do popelnice 
nepatří

Nové veřejné toalety: standard,  
nebo luxus? 
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V THÁKUROVĚ ULICI V PROSTORU 
PŘED KATOLICKOU TEOLOGICKOU 
FAKULTOU UK SE DOKONČIL A SLAV
NOSTNĚ OTEVŘEL NOVÝ PARK JARO
SLAVA MEDA. 

Park vznikl díky úspěšnému Nápadu pro Šestku 
studentky Markéty Ramdan Kovaříkové, další-
mi iniciátorkami byly Barbora Truksová a Lucie 
Tutrová. S  nápadem uspěly v  předchozím roč-
níku hlasování veřejnosti. O realizaci se pak po-
starala Praha 6, kterou při slavnostním otevření 
reprezentoval místostarosta Jakub Stárek (ODS), 
odpovědný za veřejný prostor.
„Společně jsme snili o místě, kde se budou moci 
setkávat sousedi, studenti i senioři, kde si budou 
moci v klidu přečíst knihu, relaxovat či diskuto-
vat s přáteli. Jednoduše sem vrátit život, pomy-
slně i reálně,“ říká jedna z  iniciátorek a zároveň 
spolupředsedkyně Zelených v  Praze 6 Barbora 
Truksová a dodává: „Náš sen se splnil, a  i proto 
doufám, že bude Nápad pro Šestku pokračovat. 
Iniciativa občanů totiž může upozornit na místa 
dlouhá desetiletí přehlížená.“
Ještě nedávno neutěšené prostranství získalo 
novou tvář – přibyly tady  lavičky, odpadkový 
koš a  uprostřed trvalkový záhon, který je mul-
čovaný štěrkem. Na jaře, až se květiny rozrostou 
a  plocha zazelená, štěrk se ukryje. Nyní však 

chrání rostliny proti chladu, plísním a prorůstání 
plevelu. Trvalky byly vybrány pro snadnou úpra-
vu a nenáročnost a také protože vydrží dlouho 
stejně krásné. V původním návrhu byl do parku 
umístěn čmelín. Po  konzultacích s  Českou ze-
mědělskou univerzitou a  sousedy z Thákurovy 

POVINNÉ OČKOVÁNÍ PSA PROTI 
VZTEKLINĚ BUDE OD 1. LEDNA 2020 
PLATNÉ POUZE V PŘÍPADĚ, ŽE JE PES 
OZNAČENÝ MIKROČIPEM. 

To znamená, že od  tohoto data by měl být 
na území České republiky označený každý pes.
Nařízení se nevztahuje pouze na  starší zvířa-
ta, která mají jasně čitelné tetování provedené 

před 3. 7. 2011. Štěňata musí být označena mi-
kročipem nejpozději v  době prvního očkování 
proti vzteklině, tedy v půl roce věku.  Za psa bez 
označení bude od roku 2020 hrozit pokuta až 20 
tisíc korun. Označení psů mikročipem provádějí 
soukromí veterinární lékaři, kteří jsou oprávněni 
vykonávat veterinární léčebnou a  preventivní 
činnost. Pořizovací cena mikročipu se pohybuje 
mezi 120–450 Kč a závisí na jeho typu, další část-
ku si veterináři účtují za jeho aplikaci. Mikročip 
o  délce asi jeden centimetr je umístěn v  apli-
kační jehle a  vpichuje se do  podkoží zvířete.  
Číslo mikročipu musí mít pes povinně uvede-
no v dokladu – očkovacím průkazu nebo pasu. 
V Praze současně platí povinnost čip registrovat 
do pražské databáze prostřednictvím registrač-
ní karty chovatele psa. K zavedení centrální evi-
dence označených psů vedené 
státem by podle aktuálně pro-
jednávané novely mělo dojít 
k  1. 1. 2022. Více informací 
na stránkách Státní veterinární 
zprávy www.svscr.cz.

Psi musejí mít od ledna čip, jinak jim 
neplatí očkování

VE STŘEDU 4. PROSINCE SE 
OD 9 DO 16 HODIN V PRO
STORÁCH VSTUPNÍHO ATRIA 
FAKULTY STAVEBNÍ ČVUT 
V PRAZEDEJVICÍCH USKUTEČ
NÍ ZÁPIS DO REGISTRU DÁRCŮ 
KOSTNÍ DŘENĚ.

Zápis trvá deset až patnáct minut, na mís-
tě vyplníte formulář o  svém zdravotním 
stavu a sami si provedete stěr z dutiny úst-
ní pomocí dvou štětiček. Nezapomeňte si 
vzít s sebou občanský průkaz. 
Do registru  se mohou zapsat lidé ve věku 
18 až 35 let, s váhou nad 50 kg, v dobrém 
zdravotním stavu, kteří trvale neužívají 
léky, vyjma antikoncepce a přípravků pro-
ti sezonním alergiím. Překážkou pro vstup 
do  registru je bohužel také astma nebo 
poruchy štítné žlázy. 
Zapiště se do registru, možná se někomu 
zapíšete i do života!
 

Nový Park Jaroslava Meda

Nábor do registru 
dárců kostní dřeně

ulice, kteří se čmelína obávali, byl instalován 
do parku hmyzí sloup.
Park nese nově jméno po pedagogovi Katolické 
teologické fakulty Univerzity Karlovy, docentu 
Jaroslavu Medovi, literárnímu kritikovi, spiso-
vateli, který dlouhá léta žil a působil v Praze 6. 
I proto je v parku knihobudka, která může slou-
žit k bezplatné výměně literatury mezi sousedy 
nebo studenty školy.
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GALERIE, BISTRO S KAVÁRNOU, 
SPORTOVNÍ BOD, KULTURNÍ SÁL, 
KOMUNITNÍ CENTRUM A INSTANTNÍ 
EVENTOVÁ PLATFORMA – TO VŠE BY 
MĚLI MÍT V ROCE 2021 K DISPOZICI 
LIDÉ NEJEN Z PRAHY 6 V BUDOVĚ 
BUBENEČSKÉHO NÁDRAŽÍ.

Výběr nového nájemce probíhal dvoukolově. 
Přihlásilo se 50 projektů, do  druhého kola po-
stoupilo pět. Z těch porota vybrala vítěze – pro-
jekt nazvaný Stanice 6 autorů Richarda Preislera, 
Martina Kontry a Martina Krba, za nimiž stojí již 
realizované projekty jako Bajkazyl, Bike Jesus, 
Fuchs 2, vinobar Dvojka či galerie Šachta. „Z pa-
desáti přihlášených účastníků se do finále dosta-
lo pět velmi kvalitních projektů. Pro mě osobně 
byl výběr toho, komu dám svůj hlas, velmi obtíž-
ný,“ komentuje Jan Lacina (STAN), místostarosta 
pro majetek, kulturu, sport a volný čas.
Na druhém místě skončili provozovatelé popu-
lární Klubovny Povaleč v  pražských Dejvicích 
s  projektem Nádraží Bubeneč. Třetí místo patří 
projektu novinářů Petra Orálka a Karla Škrabala 
Nádraží Bubeneč – stanice kultury, sportu a zá-
bavy. Čtvrtý skončil projekt Divadla bratří For-
manů s podtitulem Nádraží, kam se vrací život, 
i když vlaky už tu nestaví. Pátí skončili provozo-
vané Kasáren Karlín. 
„Podpořil jsem vítězný projekt, protože nabídka 
byla hodně konkrétní a  realistická, a  za  jejími 
autory jsou vidět skutečné reference kulturní 
i  sportovní. A  také maximálně využívají všech 
prostor objektu,“ podporuje vítězný návrh člen 
pracovní skupiny pro bubenečské nádraží a za-
stupitel Martin Polách (ANO) a  dodává, že je 
přesvědčen, že bývalou budovu nádraží Praha-
-Bubeneč čeká zajímavá budoucnost.

S ohledem na přání občanů
Budovu koupilo od Správy železniční dopravní 
cesty hlavní město Praha, které ji letos na  jaře 
svěřilo Praze 6. Radnice v  rámci participace 

uspořádala už dříve setkání s  občany přímo 
v budově nádraží. V anketě lidé mohli rozhodo-
vat o tom, k čemu by měl objekt sloužit. Shodli 
se na tom, že by se sem mělo vrátit občerstvení 
– ať už kavárna, či restaurace –, doplněné kul-
turním provozem a žádané bylo i zázemí pro ko-
munitní činnost. Část přiléhající ke Stromovce je 
podle mnohých vhodná k podpoře sportování, 
tedy například pro půjčovnu a servis kol, kolo-
běžek, bruslí a  podobně. Radnice vybrala ná-
jemce ještě před začátkem rekonstrukce, aby se 
na ní budoucí provozovatel mohl svými náměty 
také podílet. Vnitřní mobiliář si bude nájemce už 
zařizovat sám na vlastní náklady.
Nádraží bude podle předešlé shody v  radě 
městské části pronajato na  10 let za  100 tisíc 
korun ročně. „Strana zelených přišla už v  roce 
2014 s podnětem, aby nádražní budovu získala 
městská část za  účelem vzniku společenského 
centra. Jsem rád, že se náš slib podařilo splnit,” 
říká Pavel Weber, zastupitel za Stranu zelených, 
a dodává, že se realizace protáhla a i Zelení bu-
dou tlačit na  zdárné dokončení bez průtahů. 
Zprovoznění nádraží očekává radnice v  roce 
2021. „Soutěž máme úspěšně za sebou, teď nás 
čekají intenzivní práce na rekonstrukci budovy. 
Nechceme, aby nádraží Bubeneč dopadlo stejně 
tragicky, jako budova nádraží Praha-Vyšehrad, 
z níž jsou po třiceti letech přešlapování a speku-
lací ruiny. V tomhle chce být Praha 6 osvícená,“ 
dodává místostarosta Lacina. Pokud městská 
část z nějakých důvodů neuzavře smlouvu s ví-
tězem, následuje další v pořadí.

Přehled pěti nejúspěšnějších projektů:
1. MÍSTO – STANICE 6
Projekt autorů Richarda Preislera, Martina Kon-
try a  Martina Krba je založen na  šesti pilířích, 
které by mohly nádraží proměnit v  pulzující 
prostor plný inspirace a pohybu. Prvním z nich 
je bistro s  kavárnou Peronka, které by mělo 
fungovat jako občerstvovna pro lidi ze šestky, 
kteří si tu budou moci posedět a  popovídat, 

nebo jen rychle nabrat něco zajímavého k  jíd-
lu a pokračovat domů, do práce, či za sportem. 
Čtyři horní místnosti by sloužily jako galerie jak 
pro legendární místní tvůrce, tak pro začínají-
cí umělce. Třetím pilířem se má stát sportovní 
servis Ma6inače s  půjčovnou kol, kolečkových 
bruslí a bezpečnostních doplňků, neboť místo 
je ideálním startovním místem do  Stromovky 
a  na  navazující cyklostezku. Alternativou k  tu-
ristické půjčovně se může stát „aktivní muze-
um”, v  jehož rámci by si mohli lidé vyzkoušet 
profesionálně repasované dobové top modely 
bicyklů. Ústřední prostor v budově – sál s mo-
bilním barem, který lze jednoduše měnit podle 
požadavků programu – by byl vyhrazen pro 
kulturu a  společenské události. Mohly by zde 
probíhat koncerty, filmová představení a  další 
akce. Přilehlé prostory stanice mohou obyvate-
lé Prahy 6 používat také jako své vlastní útočiště 
a pronajmout ho na svatby, narozeniny a další 
společenské akce. Šestým pilířem by se měla 
stát eventová platforma, která by nabídla ote-
vřený přístup k zážitkům i k lidem.

2. MÍSTO – NÁDRAŽÍ BUBENEČ SPOLKU 
POVALEČ
Projekt počítal s  rozdělením nádraží na  dvě 
„scény“ – první by tvořila kavárna v  přízemí 
s  návazností na  bývalé nástupiště, druhou pak 
multifunkční sál v prvním patře. Kavárna by byla 
určená pro pravidelné akce, sál na nepravidelné 
komunitně-sousedské a vzdělávací projekty.
V prostoru nádražní budovy počítal i s umístě-
ním zhruba třicetimetrové dílny vybavené mo-
biliářem a nářadím, která by se primárně zamě-
řovala na běžné údržbové a opravárenské práce 
domácího a osobního vybavení a konaly by se 
zde dílenské dny a workshopy.

3. MÍSTO – STANICE KULTURY, SPORTU 
A ZÁBAVY
Tento projet směřoval k propojení různých cílo-
vých skupin a komunit a tomu chtěl přizpůsobit 

Z bubenečského nádraží vznikne nejspíš Stanice 6

. MÍSTO
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každodenní program centra: dopoledne a brz-
ké odpoledne mělo být vyhrazené pro matky 
s dětmi, seniory, případně program orientova-
ný na školy. Odpoledne zde měli najít podporu 
a zázemí lidé mířící do Stromovky za sportem, 
večer byl vyhrazený zábavě, tedy koncertům, 
divadelním představením, debatám a  podob-
ně. Oproti jiným tento projekt plánoval vznik 
Spolkovny – místnosti, kterou by využívaly 
spolky a  komunity z  Prahy 6 jako zázemí pro 
svou činnost anebo by zde probíhaly debaty 
o aktuálních společenských tématech i  rozvoji 
Prahy 6.

4. MÍSTO – ... NÁDRAŽÍ, KAM SE VRACÍ 
 ŽIVOT, I KDYŽ VLAKY UŽ TU NESTAVÍ
Projekt Divadla bratří Formanů chtěl vytvořit 
v  prostoru nádraží Bubeneč místo pro různé 
typy menších divadelních, filmových a  hudeb-
ních produkcí. Pomocí jednoduché demontova-
telné scény, mobilního filmového plátna, mož-
nosti zatemnění a  variabilního sezení by tento 
prostor měl nabídnout své možnosti mnoha 
různým kulturním produkcím. Plánované zde 
bylo třeba kinonádraží anebo stolek s  knihov-
ničkou a  příjemné posezení v  klidném koutu 
rezervované pro seniory. To vše měl doplnit 
i běžný provoz bistra / výčepu / kavárny. A také 
asi kladl za cíl zachovat kouzlo a smysl objektu, 
který byl z podstaty vždy místem setkávání.

5. MÍSTO – PROJEKT SPOLKU PRAŽSKÉ 
CENTRUM
Tento projekt současných provozovatelů kultur-
ního centra Kasárna Karlín plánoval na Nádraží 
Bubeneč provozovat kavárnu s vlastní kuchyní. 
Hlavním cílem projektu bylo vytvořit veřejný 
prostor, který by mohl navštěvovat každý. Ko-
naly by se zde pravidelné programy pro děti, 
koncerty, přednášky, debaty, filmové projekce, 
autorská čtení i výstavy. Samotné oživení budo-
vy by byl jen první krok, dále by provozovatelé 
usilovali o  rozšíření působnosti na  přilehlé po-
zemky a  důmyslnější napojení samotného ná-
draží do jeho okolí. To by využili pro pohybové 
a sportovní aktivity, například jako herní a spor-
tovní louku.

. MÍSTO

. MÍSTO

. MÍSTO

. MÍSTO
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ŠKOLST VÍ 

DOBŘÍ UČITELÉ ČLOVĚKA VELMI 
ČASTO OVLIVNÍ NA ZBYTEK ŽIVO
TA NEBO MU DAJÍ TEN SPRÁVNÝ 
IMPULS. I PROTO PRAHA 6 KAŽDO
ROČNĚ UDÍLÍ OCENĚNÍ VYNIKAJÍCÍ 
UČITEL PEDAGOGŮM ZE ŠESTKO
VÝCH ZÁKLADNÍCH ŠKOL, KTEŘÍ 
SE NA VZDĚLÁVÁNÍ DĚTÍ PODÍLEJÍ 
ČASTO NAD RÁMEC BĚŽNÉ PRA
COVNÍ NÁPLNĚ A OBVYKLÝCH 
POVINNOSTÍ. 

Ocenění pedagogové si v Písecké bráně od rad-
ní pro školství Marie Kubíkové (ODS) převzali 
pamětní list, pamětní minci městské části a  fi-
nanční dar ve výši 10 tisíc korun a vyslechli po-
děkování za svoji náročnou práci.

Ocenění za zvlášť vynikající 
výsledky vzdělávací a výchovné 
činnosti v každodenní praxi

Helena Benkovská – učí 14 let v ZŠ Hanspaul-
ka. Při výuce matematiky a  fyziky vyhledává 
nové vzdělávací metody, organizuje matematic-
ké soutěže a aktivně se účastní školních i mimo-
školních akcí.
Ivana Majerčíková – 10 let působí v  ZŠ  T. G. 
Masaryka, pro školní vzdělávací program zpra-
covává a  aktualizuje matematickou gramot-
nost, vede žákovský parlament a školní kroužky, 
 spolupracuje s  poradenskými zařízeními, pro 
žáky se specifickými poruchami organizuje čte-
nářské kluby.
Anna Rysová – učí 7 let v  ZŠ Pod Marjánkou, 
je vedoucí vychovatelkou školní družiny a opo-
nentkou absolventských prací žáků 9. tříd, 
spolupracuje se středními a  vysokými školami, 
 jejichž studenti ve škole vykonávají pedagogic-
kou praxi.
Monika Sujová – 13 let pracuje na  1. stupni 
v ZŠ Červený vrch, věnuje se i dětem vyžadu-

jícím individuální péči, daří se jí individualizo-
vat výuku i v početnějších třídách, kde vytváří 
příležitosti pro nadané a  současně úspěšně 
začleňuje žáky se specifickými vzdělávacími 
potřebami i cizince.
Zuzana Schäfferová – 9 let v ZŠ Norbertov vy-
učuje na  I. stupni, věnuje se doučování dětí se 
specifickými poruchami učení, zpracovala škol-
ní minimální preventivní program a  program 
proti šikanování, Česká školní inspekce ji vysoce 
hodnotí za práci školního metodika prevence.

Ocenění učitelé s méně než 3 roky 
pedagogické praxe

Barbora Jůzová –  v ZŠ Červený vrch je vyuču-
jící dějepisu a  německého jazyka, metodicky 
vedla žáky školy při zpracování pamětnického 
příběhu v projektu společnosti Post Bellum Pří-
běhy našich sousedů, organizuje studijně-po-
znávací zájezdy a spolu s žáky navštěvuje Dům 
s pečovatelskou službou v Liboci.
Aneta Štěpánová – před dvěma roky zaháji-
la svou pedagogickou dráhu v  ZŠ Hanspaulka 

na  I. stupni, spolupracuje na  tvorbě metodiky 
školního hodnocení a  materiálů pro začínající 
učitele, pořádá semináře pro rodiče.

Ocenění za dlouhodobé zásluhy 
o vzdělávání

Markéta Gorenčíková – z  25 let praxe 16 let 
učí v ZŠ A. Čermáka na II. stupni biologii a che-
mii, věnuje se profilaci školy v  přírodovědné 
oblasti a  vede chemicko-biologický seminář. 
Stála u vzniku dnes již tradiční soutěže Přírodo-
vědný trojboj, významně se podílí na  přípravě 
zahradních slavností i  na  celoročních školních 
projektech, spolupodílí se na  vedení školního 
Ekotýmu. Česká školní inspekce vyhodnotila její 
výukovou hodinu jako profesionální výkon vy-
soké úrovně.
Alena Šperlová –  v ZŠ Marjánka učí 13 roků, ale 
ve školství až dosud strávila úctyhodných 58 let. 
Vyučuje na I. stupni, vytváří výukové plány pro 
žáky cizince, pro nadané i  pro žáky s  porucha-
mi autistického spektra, spolupodílí se na úpra-
vách školního vzdělávacího programu, předává 
své zkušeností začínajícím učitelům a stážistům, 
pravidelně připravuje výstavy žákovských prací 
v prostorách školy.

Ocenění pro šestkové učitele

NA ZAČÁTKU LETOŠNÍHO ROKU 
PROBĚHLA PILOTNÍ FÁZE PRO
JEKTU SPORTÍK NA ČTYŘECH 
ZÁKLADNÍCH ŠKOLÁCH ZŘIZOVA
NÝCH MĚSTSKOU ČÁSTÍ PRAHA 6, 
AKTUÁL NĚ JE DO NĚJ ZAPOJENO 
DVANÁCT Z PATNÁCTI ŠESTKO
VÝCH ZÁKLADNÍCH ŠKOL.
Na  jaře si vyzkoušely děti ze základních škol 
Norbertov, J. A. Komenského, A. Čermáka 

a  Dědina při hodinách tělocviku i  čtyři méně 
tradiční sporty pod vedením profesionálních 
trenérů – judo, florbal, ragby a fotbal. Poté se 
ještě přidaly basketbal, házená a volejbal. Žáci 
tak dostanou v jedné ze dvou hodin tělocviku 
týdně ochutnávku všech těchto sportů. Po ně-
kolikatýdenní zkušební době ředitelé škol, pe-
dagogové, trenéři a  zástupci radnice projekt 
zhodnotili a  shodli se, že je velmi pozitivní, 
má význam v  něm pokračovat a  nabídnout 
ho dalším školám. Od  září se Sportík rozšířil 

do  dalších osmi základních škol a  Praha 6 se 
stala průkopníkem nového přístupu k  pohy-
bu dětí v  rámci základního vzdělávání. V sou-
časné době profesionální trenéři působí ve 12 
z 15 základních škol Prahy 6, a to ve 32 prvních 
třídách, 25 druhých třídách a 5 třetích třídách. 
„Pevně věřím, že většinu z patnácti stovek dětí, 
kterých se projekt týká, osloví každodenní 
sportování a najdou si v něm zálibu,“ říká radní 
pro školství Marie Kubíková (ODS). 
Projekt podpořilo na svém posledním jednání 
zastupitelstvo, když pro Sportík  schválilo dota-
ci ve výši 303 800 korun. 

Sportík se rozšířil do dalších škol
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VÁNOCE 

SVATOMATĚJSKÝ PERNÍKOVÝ BET
LÉM PRAVIDELNĚ ČÍTÁ NĚKOLIK 
STOVEK RUČNĚ ZDOBENÝCH FI
GUREK Z PERNÍKU, ZA NIMIŽ MÍŘÍ 
O VÁNOČNÍCH SVÁTCÍCH TISÍCE LIDÍ 
NEJEN Z CELÉ PRAHY.

Jesličky čítají okolo dvou stovek figurek, jež jsou 
zdobeny podle nejrůznějších krojů z Čech a Mo-
ravy a najde se mezi nimi i několik znázorňují-
cích slovenskou lidovou tradici. „Zveme všechny 
zájemce, aby se během Vánoc, kdy slavíme na-
rození Ježíše Krista, přišli podívat nejen na per-
níkové jesličky do našeho kostelíku svatého Ma-
těje,“ říká současný duchovní správce farnosti 
Matúš Kocian.

Na začátku bylo malé poděkování
Píše se rok 1972 a  ve  farnosti u  svatého Matě-
je zahajuje svoji dlouhou a úspěšnou kněžskou 
službu otec Jan Machač, původně pocházející až 
z Valašska. V rámci své péče o farníky navštěvuje 
i nemohoucí maminku akademické malířky He-
leny Horálkové. Ta mu jako poděkování přinesla 
malou krabici s  několika upečenými a  vlastno-
ručně ozdobenými perníkovými figurkami, ať 
prý je rozdá ministrantům. Jenže kněze  nato-
lik okouzlily, že je pro potěchu farníků vystavil 
přes celé svátky přímo v kostele. K vidění tehdy 
byla Svatá rodina, tři králové, anděl, pastýř nebo 
hvězdy. I  tak měla neobvyklá výstava úspěch, 
a tak od té doby pekla Helena Horálková, které 
brzy už nikdo neřekl jinak než Perníková Helen-
ka, betlém každý rok. A  postupně se rozrůstal, 
takže v době největší slávy měl kolem čtyř sto-
vek figurek. 
Každá z figurek je zdobená  jinak. Autorka našla 
zalíbení v národopisu a lidové kultuře a postavy 
do  posledního detailu zdobila podle autentic-
kých krojů českých a moravských krajů. S přípra-

vou betlému začíná už v polovině října a k pe-
čení vždy používá osvědčený rodinný recept 
pocházející pravděpodobně z  německého No-
rimberku. Vlastnoručně si pro něj míchá směs 
rozemletého koření, v níž nechybí hřebíček, ba-
dyán, zázvor, anýz, fenykl, koriandr, muškátový 
oříšek, kardamom a hlavně skořice. Těsto je při-
praveno z  žitné a  hladké mouky, moučkového 
cukru, sody, vajec a medu. V roce 2000 začal po-
máhat Heleně Horálkové vyučený cukrář a nad-
šený výtvarník Daniel Zítka, který tehdy přispěl 
do betléma několika figurkami vyrobenými stej-
ným postupem, jako to dělala Perníková Helena.  
Od  roku 2002 tradici pečení perníkových jesli-
ček převzal úplně. „Upéct a ozdobit všechny po-
stavičky v betlému je práce na několik měsíců. 
Vánoční atmosféru tak mám kolem sebe o dost 
dříve než ostatní,“ usmívá se Daniel Zítka.

V neděli 22. prosince opět přivezou 
skauti z hanspaulských středisek 
Pplk. Vally a Javoro  betlémské světlo. 
Pro světlo si s vlastní svíčkou či lucernou 
můžete přijít: 
16.30 Hanspaulka 
(před Tescem)
16.45 Duchoslávka 
(u kaple sv. Michala)
17.10 Hadovka 
(v parku pod  
panelákem)
17.30 Ořechovka 
(u kina).

BĚHEM ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO 
STROMU NA VÍTĚZNÉM NÁMĚSTÍ 
BYLA ZAHÁJENA CHARITATIVNÍ 
AKCE STROM SPLNĚNÝCH PŘÁNÍ. 
Pod stromem byly k dispozici seznamy přání 
pro lidi osamělé a  nemocné, kterým dárek 
udělá radost. Od  2. 12. se seznamy osob, 
které můžete obdarovat, přesunou  na webu 
www.farnostbubenec.cz, která akci organi-
zuje za podpory radnice Prahy 6. Obdarova-
né lidi vybral odbor sociálních věcí ve spolu-
práci s pečovatelskou službou Prahy 6.

Za perníkovými jesličkami ke svatému Matěji

Betlémské světlo 
opět rozsvítí Prahu 6Strom splněných přání

OTEVÍRACÍ HODINY V KOSTELE 
SV. MATĚJE 2019/2020
21. 12. 11–17 hodin; 22. 12. 11–17 hodin;  
24. 12. 11 – 15 hodin; 25. 12. 11–18 hodin; 
26. 12. 11–18 hodin; 28. 12. 11–17 hodin;  
29. 12. 11–17 hodin; 1. 1. 11–17 hodin;  
4. 1. 14–17 hodin; 5. 1. 14–17 hodin;  
11. 1. 14–17 hodin; 12. 1. 14–17 hodin;  
18. 1. 14–17 hodin; 19. 1. 14–17 hodin;  
25. 1. 14–17 hodin; 26. 1. 14–17 hodin.

Poslední návštěvník bude do kostela vpuš-
těn 10 minut před koncem otvíracích hodin.
Zpřístupnění a hlídání kostela zajišťují ne-
placení dobrovolníci ve svém volném čase, 
proto může dojít k neplánovaným změnám 
v otvíracích hodinách, za což se farnost 
omlouvá.
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

DIAKONIE ČCE NABÍZÍ KAŽDÉ ÚTE
RÝ OD 10 DO 12 HODIN VE SKLENĚ
NÉM PALÁCI PORADNU PRO PEČU
JÍCÍ. KONZULTACE JSOU ZDARMA. 

Poradna je určená všem, kteří se doma starají 
o seniory nebo své blízké. Dozví se zde, na jaké 
příspěvky a dávky mají nárok, jak o ně požádat, 
jak si uzpůsobit domácnost, jaké kompenzační 

pomůcky používat nebo jaké podpůrné služby 
využít ve své specifické situaci.
A co lidi zajímá nejvíce? „Otázky se často vzta-
hují k  příspěvku na  péči, jenž je určen lidem, 
kteří se při zvládaní běžných úkonů neobejdou 
bez pomoci druhé osoby. V žádosti je třeba vy-
plnit, kdo konkrétně bude poskytovatelem po-
moci, zda osoba blízká, organizace nebo třeba 
takzvaný asistent sociální péče – soused či zná-

mý. Celý příspěvek musí být využitý na zajiště-
ní péče, pečující ale nemusí nijak prokazovat, 
na  jaké prostředky příspěvek využil, protože 
nahrazuje mzdu,“ radí Magdaléna Grünbecko-
vá z projektu Pečuj doma.
Velmi často se také lidé ptají na  to, jak dlou-
ho trvá, než úřady vyřídí žádost o  příspěvek 
na péči. Podle zkušeností poradců z Diakonie 
musí žádost projít všemi řízeními na úřadu prá-
ce, poté ji vyřizuje posudkový lékař, který ji opět 
vrací úřadu práce, a každý z nich má na vyřízení 
lhůtu 45–60 dnů. Rozhodnutí se k žadatelům 
dostane v  lepším případě po třech či čtyřech 
měsících, zpravidla až po půl roce. Příspěvek je 
poté ovšem vyplacen zpětně od doby podání 
žádosti, proto je dobré zažádat o  příspěvek  
co nejdříve.

PRAVIDELNÉ VÁNOČNÍ POSEZENÍ 
S PROGRAMEM ČEKÁ NA OBYVATELE 
DOMOVA S PEČOVATELSKOU SLUŽ
BOU V ŠLEJNICKÉ ULICI VE STŘEDU 
11. PROSINCE. PROČ TAK BRZO? 
ČÁST SENIORŮ ODJÍŽDÍ NA VÁNOCE 
K RODINÁM, ZA OSTATNÍMI VĚTŠI
NOU JEJICH PŘÍBUZNÍ PŘICHÁZEJÍ 
DO DOMOVA. 

Vystoupení dětí z  mateřských škol, hudba, ob-
čerstvení a  především příjemná nálada panují 
při vánočním posezení v domě s pečovatelskou 
službou Šlejnická. Není to ale jediný program, 
na který se mohou klienti v prosinci těšit.  
Zdejší komunitní centrum nabízí jak obyvate-
lům pečovatelského domu, tak seniorům „zven-
ku“ pravidelné cvičení na židlích, kurz počítačů, 
přednášky lékařů, výtvarné práce…  „Snažím se 
nevynechat žádnou přednášku lékařů a  také 
cvičení. Naše koordinátorka paní Simeonová 
dvakrát do  týdne dělá v  krásné zimní zahradě 
v  nejvyšším patře kurz Stop zapomínání, který 
si také nenechám ujít, je zajímavý a prospěšný,“ 
vyjmenovává paní Nina, která je zcela soběs-
tačná, z dalších služeb tak využívá hlavně praní. 

A  oceňuje i  masáže, na  něž seniorům přispívá 
městská část. V  létě pak upravenou zahradu 
s posezením a dvěma cvičícími stroji, kam cho-
dí navečer zlepšovat svou kondici. Chválou ne-
šetří ani seniorka Dagmar: „Jsem zde nadšená, 
chodila jsem do  zdejšího komunitního centra 
už dříve, ale po úrazu jsem se sem nastěhovala, 
protože doma bych takovou péči neměla,“ říká 

Dagmar. Ve čtvrtek pravidelně navštěvuje před-
nášky, ale chodí i  na  akce do Villy Pellé. Moc ji 
mrzí, že někteří  obyvatelé domu jsou pasivní 
a na těchto zajímavých a prospěšných akcích se 
účastní málo. 

PODPŮRNÉ SKUPINY V ÚVN
Diakonie ČCE pořádá v  pátek od  15 hodin 
podpůrné skupiny pro pečující v  Ústřední 
vojenské nemocnici v  kapli, kterou najdete 
v pavilonu B1 v přízemí. Můžete se zde zdar-
ma zúčastnit přednášek nebo jiného progra-
mu a setkat se s dalšími pečujícími. Je třeba 
se nejprve přihlásit na telefonu 603 167 539 
nebo e-mailu anna.matejovska@diakonie.cz.
Více informací a podrobný program najdete 
na www.pecujdoma.cz.

Vánoce ve Šlejnické 

V komunitním centru Šlejnická nebude v led-
nu 2020 probíhat z provozních důvodů pra-
videlný program. Opět otevřeno  pro obyva-
tele domu s  pečovatelkou službou i  ostatní 
klienty bude od února. 

Poradna pro pečující ve Skleňáku
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ROZHOVOR
Připravila: Magdaléna Krajmerová  
foto: Irena Zlámalová, Ivan Englich

PŘED ŠEDESÁTI LETY – 30. ŘÍJNA 
1959 – UVEDLO DIVADLO SE MAFOR 
SVOU PRVNÍ PREMIÉRU. PŘES NOC SE 
Z NĚJ STAL FENOMÉN. JAK HODNO
TÍ UPLYNULÝCH ŠEDESÁT LET JEHO 
ZAKLADATEL, ŘEDITEL, DIVADELNÍK, 
ALE TAKÉ HUDEBNÍK, TEXTAŘ, BÁS
NÍK, SKLADATEL, FILMAŘ, GRAFIK, 
VÝTVARNÍK, DIVADELNÍ REŽISÉR 
A SBĚRATEL SBĚRATEL A ČESTNÝ 
OBČAN PRAHY 6 JIŘÍ SUCHÝ? 

Je prosinec, můžeme už tedy začít bilanco
vat: Co vám udělalo v letošním roce největší 
radost? 

Nejspíš to, že se Semafor dožil ve  zdraví 
 šedesátin.

Závěr roku je pro vás trochu hektický, skoro 
denně čtu rozhovor s vámi. Baví vás ještě od
povídat na naše otázky?
Jak to decentně říct… Jsou věci, které mě  
baví víc.

Začneme odzadu. 30. listopadu začíná 
ve Ville Pellé výstava Šlitr Šlitr Šlitr – připo
mínající tři výročí spojená s  tímto skvělým 
umělcem a  vaším kolegou. Je něco, co ještě 
o Jiřím Šlitrovi nevíme a mohl byste nám to 
prozradit jen vy? 

Je mi líto, ale nemůžu posloužit. Všechno už 
jsem řekl. A za to půlstoletí nesčíslněkrát.

Jedním z cílů výstavy je vybrat peníze na pu
blikaci  Šlitr Šlitr Šlitr – výtvarník na cestách. 
Autoři slibují zobrazit nepublikované kres
by… Vy je znáte? 
Určitě jich většinu neznám. Jiří Šlitr nosil neustá-
le u sebe blok a kreslil všude, kde se zrovna ocitl.
 
Když půjdeme po časové ose zpět. Na začát
ku listopadu, kdy jste otevřel u nás v Praze 6 
výstavní síňku Kufřík. Kde se vzal ten nápad? 
Pozvěte nás na prohlídku... 
Ten nápad se mi udělal, když jsem kráčel Ky-

PRAHA 6 NÁM 
VYBUDOVALA 
NÁDHERNÉ DIVADLO

Jiří Suchý
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Některé z  těch stovek textů nejsou zhu
debněné. Jak se to stane, že text zůstane bez 
melodie? 
Určitě existujou texty dosud nezhudebněné, 
ale proč, to bych dokázal nejspíš zdůvodnit jen 
u  některých, při čemž každý důvod by byl asi 
jiný. Takhle v celku odpovědět nedovedu.

ROZHOVOR

jevskou ulicí, což je pár kroků od  Semaforu, 
jenže za rohem. A za výlohou bývalého starožit-
nictví byla umístěna cedulka s nápisem K PRO-
NAJMUTÍ.  Ten Kufřík, do něhož čas nasypal hrst 
divadelních vzpomínek, je otevřen denně od je-
denácti hodin a  za  padesátikorunu je možno 
zhlédnout řadu nečekaných kuriozit. Je ovšem 
určen hostům, kteří našli svou cestu k humoru, 
poetice a písničkám Semaforu. Pro ty, co nena-
šli, to bude nuda.

Je možné, že by se časem výstavní síňka pro
měnila ve výstavní síň?
Ne, to možné není. Ale jednou by mohlo vznik-
nout Muzeum Semaforu. I o tom se uvažuje. Ale 
opravdu až jednou.

Třeba by se mohlo otevřít u  příležitosti 
 dalšího kulatého nebo půlkulatého výročí 
divadla. Letos slavíme to šedesáté.  30. října 
1959 se konala první premiéra hry Člověk 
z půdy. Semafor se stal přes noc fenoménem. 
Vzpomenete si, co se vám ten den honilo 
 hlavou? 
Hlavou se mi honilo, zda obstojím vedle Mirosla-
va Horníčka a  Miloše Kopeckého, dvou Mistrů, 
jejichž spoluhráčem jsem se stal. Jak se dalo če-
kat, neobstál jsem. Trvalo to ještě dva roky, než 
jsem byl v recenzích uznán za herce.

Kdy kritici uznali, že máte herecký talent? 
Stalo se to v našem kabaretním představení Jo-
náš a tingltangl.

Za tu dobu divadlo odchovalo desítky skvě
lých umělců, dalo nám stovky hitů. Hledala 
jsem, kde se dalo, ale nikde jsem neobjevila, 
která ze semaforských písniček je vaše nej
oblíbenější?

To jste ani nemohla najít, protože už mnoho 
let na  tuto otázku mám nacvičenou odpověď, 
a  sice, že bych možná mohl vyjmenovat třicet, 
možná i padesát písniček, o nichž se domnívám, 
že se povedly. Ale jednu z nich vybrat nedokážu.

Škoda. Při hledání jsem však objevila seznam 
vašich písňových textů, včetně těch nezhu
debněných. Víte, kolik jich je? 
Protože ve  statistikách nejsem důsledný a  po-
slední roky vždycky upřesním, až když  – ob-
vykle o  prázdninách – dělám inventuru, můžu 
posloužit jen přibližným odhadem. K dnešnímu 
dni mám na kontě nejméně čtrnáct stovek pís-
niček a 125 her.

„K DNEŠNÍMU DNI MÁM 
NA KONTĚ NEJMÉNĚ ČTRNÁCT 
STOVEK PÍSNIČEK A 125 HER.“
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ROZHOVOR

Když se podíváme na historii Semaforu, zjis
tíme, že hned několikrát změnil svou adresu. 
Příští rok to bude 15 let, co sídlíte v Praze 6. 
Byla to výhra? Tedy pro vás asi ano, protože 
tady bydlíte, tak to máte kousek do práce…
Že mám blízko do práce, je svatá pravda a já si 
libuju. Ale mnohem víc si libuju, že ta Praha 6 
nám vybudovala nádherné divadlo. Tvrdím 
a tvrdit nepřestávám, že je to nejhezčí Semafor, 
který jsme za ta léta měli. A že jsme jich vystří-
dali hodně.

Říká se, že Praha 6 je kultuře nakloněná 
čtvrť. Souhlasíte? 
Jo.

Co tady máte rád?
Jednu vilu na  Ořechovce a  jednu provozovnu 
v Dejvické.

Stěhování do  Prahy 6 předcházelo vyplave
ní divadla při povodních. Těžkých okamžiků 
však měl Semafor více. Jaké bylo nejtěžší ob
dobí divadla, kdy jste uvažoval, zda má smysl 
pokračovat?  

O smyslu, zda pokračovat, nebo nepokračovat, 
jsem uvažoval jen jednou v životě. A to, když Jiří 
Šlitr odešel do jiného angažmá, kde je to nejspíš 
nádherný, protože žádný herec, který tam vkro-
čil, už ho nikdy neopustil. Říkal jsem si, že pro 
diváky bude jeho odchod znamenat, ne že tam 
zůstal jeden lichej herec, ale že zůstala polovina 
firmy S + Š. 

Přesto jste pokračoval dál, co vás k  tomu 
 nakoplo? 
Nepřízeň oné strany, která se rozhodla hrát ve-
doucí úlohu ve státě, strany, které bych způsobil 
nesmírné potěšení, kdybych to vzdal.

Když jsme u těch smutnějších stránek života, 
letos nás opustil Karel Gott, v Semaforu pů
sobil od  roku 1963. Pamatujete si, kdy jste 
se s ním potkal poprvé, bylo už tehdy jasné, 
jakou kariéru udělá?
To bylo v  Kavárně Vltava, kde zpíval tento ne-
známý hoch z  ČKD. Hned po  prvních taktech 
jsme si s Jiřím Šlitrem řekli: To je jasné. A věno-
vali jsme mu píseň, která odstartovala jeho ces-
tu ke slávě.

Chtěla jsem se zeptat na další známé a dob
ré zpěváky, kteří prošli Semaforem, ale byli 
 bychom tu asi dlouho. Vezmu to tedy opač
ně – byl někdo, koho byste tam rád měl,  
a on odmítl? 
To nevím. Možná že ano, ale mám ve zvyku vy-
těsňovat vzpomínky, které nejsou perspektivní.

Semafor je známý tím, že dává příležitost 
mladým talentům. Roste vám na pódiu nový 
Karel Gott nebo Eva Pilarová? 
Toho času máme v souboru mimořádné talenty, 
ale záleží to na jednom každém, jak se svým ta-
lentem naloží.

V rozhovoru v Šestce před pěti lety jste říkal, 
že vás baví pracovat a  že v  této souvislosti 
o věku moc nepřemýšlíte. Platí to dál? 
Platí. Připouštím si jen skutečnost, že mně 
za dva roky bude devadesát a mládí mě počne 
zvolna opouštět. 

Co vás čeká v roce 2020, respektive co už nyní 
víte, že vás čeká v roce 2020? Pozvěte nás. 
Na  duben 2020 chystáme návrat našeho mu-
zikálu Nižní Novgorod, který jsme hráli v  roce 
1990. Tentokrát ale půjde o  značně pozmě-
něnou a  vylepšenou verzi. Přijďte se podívat 
na tento muzikál o tom, proč k Velké říjnové re-
voluci nedošlo už v září, nýbrž v listopadu.

Jiří Suchý (* 1. říjen 1931)

  před kamerou stál poprvé v roce 1944, 
ve filmu Sobota hrál dítě vystupující 
z tramvaje

  od konce 40. let se živil jako grafik 
v reklamních ateliérech, kde se seznámil 
s Viktorem Sodomou

  od roku 1957 vystupoval s V. Sodomou 
jako člen skupiny Akord club v Redutě, 
tam se seznámil s Miroslavem Horníčkem, 
který mu představil svého přítele  
Jiřího Šlitra

  v roce 1959 spoluzakládal divadlo 
 Semafor

  v roce 1964 vydal Jiří Suchý u Supra-
phonu svou první dlouhohrající desku 
Písničky – Jiří Suchý a v nakladatelství 
Československý spisovatel knihu Klokočí 

  v roce 1970, rok po smrti Šlitra, nastupuje 
do Semaforu a Suchého divadelní part-
nerkou se stává Jitka Molavcová

  v listopadu 1989 se Semafor mezi prvními 
připojil ke stávce divadelníků  

  od roku 2006 je čestným občanem 
 Prahy 6

  sbírá přilby, secesní pohlednice, pamá-
teční lžičky, mince, obrázky z poutí, staré 
fotografie a další kuriozity
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

CENTRUM AKTIVNÍHO STÁRNUTÍ PŘIPRAVILO 
NA 10. PROSINCE V RÁMCI PROGRAMU VESELÝ 
SENIOR KOMENTOVANOU PROHLÍDKU P. ŠTĚNIČKY 
NAZVANOU ŠKOLSKÝ AREÁL V DEJVICÍCH.  

Průvodce vás seznámí s geniálním urbanismem Antonína Engla a za-
jdete k  nejdůležitějším budovám škol, mezi něž se řadí Klocknerův 
ústav, Vysoká škola chemicko-technologická, před válkou Zeměděl-
ská fakulta, arcibiskupský seminář s kostelem sv. Vojtěcha a seminární 
kaplí P. Marie, Masarykova kolej a pomník kardinála Berana. Fakulty 
elektrotechnická, strojní a  stavební z  60. let, v  pozadí francouzské 
funkcionalistické gymnázium a z doby nejnovější Národní technická 
knihovna a kontroverzní rektorát s „dejvickým květákem“ v zahradě 
prvorepublikového Flemmingova ústavu. Sraz je v 11 hod. v podcho-
du metra A Dejvická u prodejny květin. Vycházka potrvá hodinu až 
hodinu a půl a vstupné činí 50 korun.

Komu pomůže Vánoční bazááár?
Posedmé se letos koná od 6. do 7. prosince charitativní akce Vánoční Ba-
zááár, kterou pořádá Nadační fond Šestý smysl za podpory městské části 
Praha 6. Výtěžek z akce, kterou doprovází bohatý kulturní program. 

KOMUNITNÍ CENTRUM PRO VŠECHNY NESEDÍM, SOU
SEDÍM PŘIPRAVILO NA PROSINEC JAK PRAVIDELNÉ, TAK 
MIMOŘÁDNÉ PROGRAMY PRO SENIORY.  

V pondělí, ve středu a ve čtvrtek se koná klub seniorů – volný klub pro se-
tkávání, kávu, hraní karet a  stolních her, v  rámci klubu seniorů běží také 
různé kurzy.  
  V úterý od 13 hodin probíhá jemná jóga (nejen) pro seniory, těšit se mů-

žete na dechová cvičení a  relaxaci, to vše v klidném tempu s ohledem 
na individuální možnosti účastníků a účastnic. Vede ji Kristýna Ciprová. 

  Ve středu od 16 a ve čtvrtek od 13 hodin se koná zdravotní cvičení pro 
každého (na židli/na zemi) – je  zaměřeno na zmírnění i odstranění boles-
ti zad, kloubů, svalstva, udržení rovnováhy a prokysličení všech orgánů, 
vede Irena Vaňková. 

  V sobotu 14. prosince od 14 do 21 hodin probíhá adventní dýchánek pro 
všechny generace, připraveny jsou dílničky, dekorace, jarmark, blešák, kole-
dy, perníčky, palačinky, svařák…

  V neděli 15. prosince je připravená Adventní procházka Prahou s Honzou 
Šimlem. Více info a rezervace na nesedimsousedim@gmail.com nebo vo-
lejte na 702 816 476.

Kompletní program najdete na www.nesedimsousedim.cz.

Vycházka Dejvicemi pro 
seniory

Klub seniorů při Nesedím, 
sousedím
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PAMÁTKOVÁ PÉČE

JSOU PAMÁTKY, KTERÉ ZNÁ V PRA
ZE 6 KAŽDÝ. A PAK EXISTUJÍ I TAKO
VÉ, KTERÉ ZŮSTÁVAJÍ POZAPOME
NUTÉ. MEZI TY PATŘÍ PROBOŠTSKÝ 
DVŮR V CENTRU HISTORICKÉ OBCE 
DEJVICE.

Jde o soubor staveb, který zahrnoval bývalý hos-
podářský dvůr, pivovar, kapli sv. Václava a kovár-
nu Dvůr, se nacházel v centru vesnice Degnice 
nebo také Dejnice zřejmě už v 11. století.  Tehdy 
byl obklopený několika usedlostmi, zahradami, 
loukami a poli.

Války ho ničily
V historii Proboštského dvora se střídala období 
prosperity a úpadku v době válek. V roce 1320 
z  rozhodnutí krále Jana Lucemburského byl 
statek postoupen proboštství kostela sv. Víta, 
tak se páni z Dejvic stali až do husitství i pány 
Proboštského dvora. Ten byl následně poničený 
za třicetileté války a naopak výrazně prospero-
val v  17. století, kdy zde byl v  jeho druhé po-
lovině založený pivovar. Dvůr se stal centrem 
správy všech proboštských statků v  pražském 
okolí. Opětovně byl poničen a zapálen za války 
o rakouské dědictví v roce 1742, kdy se v Dejvi-
cích utábořili Francouzi. Do současnosti se za-
chovala klasicistní podoba dvora, která vznikla 
okolo roku 1800,  ovšem je narušená novodo-
bými přístavky a  přestavbami. Počátkem 20. 
století  zde sídlila dětská opatrovna, od 50. let 
ji vystřídaly komunální – dnes Pražské služby. 
Dnes je zde vedle sběrného dvora i  hlavní zá-
kladna a  parkoviště popelářských vozů. To je 

pro komplex budov, které byly v roce 1964 za-
řazené mezi nemovité kulturní památky Prahy, 
zcela nedůstojné.
„Každý asi pozná, že umístění Pražských slu-
žeb zde není a  nemůže být definitivní, a  že 
statek má ambice daleko větší, než sloužit jako 
par koviště popelářských aut,“ říká radní Eva 
 Smutná (TOP 09), která má památkovou péči 
v gesci. Úkolem dnešní radnice je spolu s hlav-
ním městem najít pro Pražské služby nové 
umístění a pro Proboštský dvůr vhodné využití 
a vdechnout mu nový život, který význam této 
památky obnoví.

Chráněno je více budov
Památková ochrana se vztahuje nejen na  kapli 
sv. Václava severně od  hospodářského dvora, 
ale i na budovu klasicistního pivovaru, jenž měl 
původně čtyři křídla a kde vznikla kolem malého 
dvora opatrovna kongregace sester božské lásky 
založená 1908. Mezi další cenné budovy v tom-
to dvoře patří jednolodní neorománská kaple 
s věží, která také vznikla přestavbou  východního 
křídla pivovaru v  letech 1908–1909. Uvnitř se 
nachází hodnotná malířská a sochařská výzdoba 
v beuronském stylu. Cennými jsou i objekt býva-
lých maštalí, obytné patrové budovy s valbovou 
střechou v nároží souboru, raně barokní stavba, 
jenž byla roku 1908 upravena pro obydlí sester 
a kde by měly být pod omítkou zachovány frag-
menty původních  sgrafit, dále pak ohradní zeď 
s branou a dřevěnou zvoničkou v jihovýchodní 
části  areálu. Chráněné jsou i všechny další stavby 
a prvky v areálu. „Dvůr sám již během půl tisíciletí  
své existence několikrát takzvaně přežil svou 
smrt a  vždy se vrátil k  funkčnosti a  prosperitě, 
pevně věřím, že k tomu může dojít i nyní,“ dodá-
vá Eva Smutná.

Proboštský dvůr

I svatá Juliána hledá 
své podporovatele
LETOŠNÍ PRAŽSKÁ PADESÁTKA 
OPĚT VEDLA KOLEM ROZCESTÍ 
U PŘEDNÍ KOPANINY, KDE SE 
ŘÍKÁ SVATÁ JULIÁNA. PŘEMÝŠLE
LI JSTE NĚKDY O TOM, PROČ SE 
TOMU MÍSTU TAK ŘÍKÁ? A PROČ 
TAM STOJÍ BAROKNÍ PODSTAVEC 
S DŘEVĚNÝM KŘÍŽEM?
V  letošním roce uběhlo podle zápisu v kro-
nice kopanského mlýna 285 let od doby, kdy 
v tomto místě umístili kamennou sochu této 
světice, a zároveň je tomu 151 let, co sochu 
poškodilo nepříznivé počasí a  už nikdy ne-
byla obnovena. Dochovala se jen její hlava, 
dnes umístěná ve  sbírkách Středočeského 
muzea v  Roztokách. Dřevěný kříž nechal 
zhotovit Václav Štěpánek s  hajným Tucho-
měřic panem Kalínkem roku 1868. Ke svaté 
Juliáně se dříve konaly slavné pouti, kdy se 
chodilo s procesím, družičkami a koši růží. 
Proto vznikl Spolek pro obnovu svaté Ju liány 
a byla vyhlášena veřejná sbírka na její obno-
vu. Maximální cena projektu sochař vyčíslil 
na 360 000 korun. Pokud se vybere více, vy-
buduje se i zastřešené posezení pro turisty.  
Číslo transparentního účtu, kam můžete při-
spět, je 4100832013/0800. 
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KULTURA A VOLNÝ ČAS 

VÁNOCE V PRAZE 6 BUDOU TENTOKRÁT NEJEN O PŘÍJEM
NÉ MUZICE A KRÁSNÝCH VYSTOUPENÍCH, ALE NABÍDNOU 
I DÍLNY PRO DĚTI. A NÁKUPEM V CHARITATIVNÍM KRÁM
KU BUDETE MOCI PODPOŘIT NĚKOLIK DOBROČINNÝCH 
 PROJEKTŮ. 
Vánoce v  Praze 6 se letos konají od  12. do  22. prosince v  Šabachově parku, 
podrobný program najdete na straně 2 v tomto vydání Šestky. Zároveň budou 
v  kostele Církve československé husitské probíhat dílny pro děti, začátek je 
vždy od 16 hodin. 
14. prosince – nový život dostanou korpusy z věcí denní potřeby, které děti 
znají z domova. Vytvořit si budou moci betlém z obalů od šamponů, ozdoby 
z PET lahví a podobně. 
15. prosince – dílna je vhodná nejen pro krasopisně píšící školáky, ale i  pro 
předškoláky. Vytvoří autentická přání diy razítky, otisky dětských prstů v zdra-
votně nezávadných barvách atd.
16. prosince – malí návštěvníci budou po celý den zpracovávat zbytky starých 
látek s příběhem, které bylo líto vyhodit a tiše čekaly, až se z nich stanou netra-
diční ozdoby, hvězdy do okna nebo třeba i školní penál.
17. prosince – děti si pod vedením lektorek a za asistence rodičů vyrobí převáž-
ně přírodní dekoraci adjustovanou v kruhu – věnci. Materiály jsou vždy voleny 
s ohledem na věk dítěte.
18. prosince – nic nepotěší prarodiče víc než s láskou vyrobený dárek, zvlášť 
když voní po vanilce, jablkách a pěkně se blýská.
19. prosince – dílny budou zaměřené na práce s aromatickými přírodninami 
i éterickými oleji. Děti budou zpracovávat skořici, badyán nebo hřebíček, po-
případě své papírové či látkové výrobky navoní z tematických bio rozprašovačů
20. prosince – vyrábět se budou opět přáníčka pomocí razítek nebo otisků dět-
ských prstů namočených v zdravotně nezávadných barvách.
21. prosince – překvapení pro všechny zúčastněné vyrábět se budou ozdoby 
skutečně ze všeho.
22. prosince – přijde čas andělů. Každý bude originál, materiály, techniky, ná-
ročnost práce i velikost vždy přizpůsobeny věku dítěte. 

Vánoce s dílníčkami a charitou Pomozte dobré věci
Mezi stánky s občerstvením najdete v Šabacho-
vě parku i jeden charitativní krámek, v němž se 
postupně vystřídá několik dobročinných organi-
zací a  spolků. Nákupem nejen získáte originální 
dárek pro své příbuzné a blízké, ale také přispějete 
na dobrou věc. 
 Domov sociálních služeb Vlašská (17. a 18. prosin-
ce) – tento domov pečuje v  pobytových službách 
o klienty s mentálním postižením. V rámci aktivizace 
s  nimi v  různých tvůrčích dílnách pracuje na  výrob-
cích, které příležitostně prodávají. Veškerá tato tržba 
je vracena zpět do dílen na nákup materiálu.
 Dům pro Julii – o víkendu 21. a 22. prosince může-
te nákupem vánoční ozdoby ve tvaru srdce (stojí 99 
korun) podpořit výstavbu dětského hospice Dům pro 
Julii. Místa, kde zkušení zdravotníci, pečovatelé, psycholog, duchovní, 
sociální pracovník a další poskytnou tu nejlepší možnou péči v těžkém 
období, budou nabízet péči odlehčovací pro dlouhodobě i krátkodobě 
pečující, i možnost společného prožití terminálního stádia onemocnění. 
Charitativní projekt realizuje Hitrádio City 93,7 FM.
 Na  pomoc opuštěným a  týraným zvířatům, hlavně kočkám, se zde 
pokusí prodejem drobných dárků získat peníze hned čtyři útulky: ANI-
MAL SOS (12. a 13. prosince), Devět životů (14. a 19. prosince), Tlapky 
Mochov (15. a  16. prosince) a  Kočičí domov Sluníčko (20. prosince). 
Koupí kočičích hraček i hraček pro děti, originálních šperků, keramiky, 
hrnků, svíček, tašek a podobně přispějete na krmivo a uhrazení veteri-
nární péče pro toulavá, nechtěná a v minulosti týraná zvířata. 



KULTURA A VOLNÝ ČAS

UŽ 21 LET LIDÉ S RŮZNÝMI FORMAMI MENTÁLNÍ
HO, FYZICKÉHO ČI KOMBINOVANÉHO POSTIŽENÍ 
VYRÁBĚJÍ V DÍLNĚ V ELIÁŠOVĚ ULICI SVÍČKY Z VČE
LÍHO VOSKU, KERAMIKU A NOVĚ OD LETOŠNÍHO 
ZÁŘÍ I DŘEVĚNÉ PŘEDMĚTY. 

Aktuálně dílnu navštěvuje 24 klientů, přicházejí sem každý všední 
den střídavě v osmičlenných skupinách. Keramiku a svíčky vytvářejí 
pod vedením tří pracovníků, ve středu a v pátek dochází profesionál-
ní keramičky, aby pomáhaly klientům točit na kruhu. Dílna též nabízí 
klientům eurytmii, arteterapii a  muzikoterapii. Společně se všichni 
podílejí na  zabezpečení denního chodu dílny, starají se o  kočku, 
ptáčky ve voliéře, připravují stolování, perou prádlo atd. 
Výroby klientů můžete zakoupit přímo v  dílenském obchůdku 
v Eliá šově ulici, na vánočních trzích i v Eliášově obchodě v ulici Ju-
goslávských partyzánů. Ve čtvrtek 12. prosince se v prostorách dílny 
uskuteční od 19 hodin benefiční koncert písničkáře Oldřicha Janoty. 
Přijďte se podívat a třeba už koupit vánoční dárky nebo něco sobě 
pro radost. Otevřeno je každý všední den od 9 hodin ráno do 16.30 
hodin odpoledne. Další program najdete na www.dilnaelias.cz.

Svíčky a keramika  
z Dílny Eliáš

Villa Pellé připomíná brilantní 
osobnost Jiřího Šlitra
JIŘÍ ŠLITR JE ZNÁMÝ NEJEN JAKO HUDEBNÍ A DIVADELNÍ 
OSOBNOST „ZLATÝCH ŠEDESÁTÝCH“, ALE TÉŽ JAKO BRI
LANTNÍ A OSOBITÝ  KRESLÍŘ. 

V  době výročí 50 let od  jeho náhlé smrti, 95 let od   narození, ale také 60 let 
od vzniku divadla Semafor, se kterým byl Jiří Šlitr spjat, jej připomíná Galerie 
Villa Pellé rozsáhlou výstavou jeho výtvarného díla. Ucelenější soubor Šlitro-
va výtvarného díla byl k vidění naposledy v Galerii Fronta před pětatřiceti lety. 
Současná výstava ale představí i dosud nevystavované objevy. 
Základní členění výstavy opíše několik tematických okruhů. Nejen díky pra-
covním cestám s  Laternou magikou, divadlem Semafor, se Šlitrovi podařilo 
uskutečnit mnoho zahraničních cest a  pobytů, během nichž neustále kreslil. 
Vystavují se ojedinělé kresby krajin, ale především osobité a  zábavné studie 
městského života, rozsáhlá série výjevů z  barů a  kaváren. Přímá linka vede 
k momentkám z koncertů a divadel. Návštěvník se setká s i s karikaturními stu-
diemi hudebníků a zpěváků. Zvláštní a rozsáhlou kapitolu představují Šlitrovy 
portrétní i figurální ženské kresby v rozpětí od reálné studie, přes karikaturní 
momentky po vtipné i živočišné erotické variace. Nechybí ani kolekce autopor-
trétních kreseb a maleb vzniklých v rozpětí nemnoha let autorova předčasně 
ukončeného života. Výstavu je možné navštívit do 15. února 2020.

Dejvická 
píšťalka slaví 
30 let
Třicet let Dejvické píšťalky 
pod vedením Dagmar Malé si 
mohou všichni příznivci připo-
menout na  slavnostním kon-
certu, který se koná v  neděli 
15. prosince v 11 hodin v kon-
certním sále FOK v  kostele sv. 
Šimona a  Judy, Dušní ulice, 
Praha 1. Více informací najdete 
na www.dejvicka-pistalka.cz. 
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Od 1. do 23. prosince probíhá v Písecké bráně speciální adventní 
program. Otevřeno je denně od 11 do 19 hod kromě pondělí. 
Na všechny akce je vstup volný.
1. 12. 14–16 hod. Rukodělné adventní dílny pro veřejnost, zapálení 1. svíč-
ky adventního věnce, 16.30 hod. Sedmihlásek – koncert pěveckého sboru, 
17 hod. Rozsvícení vánočního stromu
3. 12. 17 hod. Vánoční vystoupení MŠ Tychonova
5. 12. 17 hod. Mikulášská nadílka – veselý rej s dárky a Inkou Rybářovou
7. 12. 11 hod. Sněhurka a sedm trpaslíků – pohádka Divadla KK

9. 12. 18 hod. Houftet – Vánoční koncert ženského sboru
10. 12. 9–12 hod. Školní výtvarné dílny pro děti ZŠ
10. 12. 16 hod. Vánoční tradice v  Bulharsku – mezinárodní odpoledne 
s Fresh seniorem
11. 12. 17 hod. Česká mše vánoční – SOŠ a Gymnázium Evropská
15. 12. 11 hod. Cesta do Betléma – pohádka Divadélka Kůzle
16. 12. 17 hod. Vánoční koncert žáků ZUŠ Petřiny
17. 12. 16 hod. Adventní koncert – Ada Bílková zpívá klasické a  vánoční 
melodie
20. 12. 19 hod. Energit – koncert legendární rockové kapely
23. 12. 15–18 hod Betlémské světlo – tradiční distribuce českými skauty.

STANICE TECHNIKŮ DDM HL. M. PRAHY OTEVŘELA TŘI 
NOVÉ DÍLNY, KTERÉ BUDOU SLOUŽIT VEŘEJNOSTI, ALE 
ZEJMÉNA ŽÁKŮM ZÁKLADNÍCH ŠKOL, KTEŘÍ DO NICH 
BUDOU PRAVIDELNĚ DOCHÁZET NA VÝUKU TECHNIC
KÝCH PŘEDMĚTŮ.  
Každá dílna je zaměřená na jiné řemeslo. „Jedna je zaměřená na práce se 
dřevem a na práce s kovy. Druhá na práci spíše s textilem a i na šití. Tře-
tí nově vybavená učebna je na  mechatro niku a  robotiku,“ uvedl Libor 
Bezděk (STAN),  ředitel DDM hl. m. Prahy a šestkový zastupitel. Jde o první 
polytechnické hnízdo na  území Prahy 6. Docházet sem budou žáci z  té-
měř všech našich základních a mateřských škol. „Pro naše žáky to zname-
ná úžasnou možnost navštěvovat místo, které je plně vybavené pro jejich 
další možné vzdělávání. Děti dnes nemají prostor naučit se zručnost a přijít 
k řemeslu,“ řekla během slavnostního otevření dílen Marie Kubíková (ODS), 
radní pro školství. Celý projekt je financován za podpory operačního pro-
gramu Výzkum, vývoj a vzdělávání a nezatěžuje tak rozpočty zapojených 

škol. „Je to úžasná příležitost, aby ředitelé škol zařadili polytechnickou vý-
chovu do  svých vzdělávacích programů a  vyhnuli se přitom nákladným 
 investicím do vybavení vlastních dílen a za jištění vyškoleného personálu,“ 
dodala radní Kubíková.

NĚKOLIK VÁNOČNÍCH DÁRKŮ 
PŘIPRAVILO PRO SVÉ NÁVŠTĚVNÍ
KY DO ADVENTNÍHO PROGRAMU 
KULTURNÍ CENTRUM KAŠTAN.  
První z  nich uvítají především rodiče s  dětmi, 
protože všechna ad ventní představení pohá-
dek, které tradičně proběhnou nejen v  ob-

vyklou sobotu, ale i  v  neděli, jsou zdarma. 
Na  děti čekají i  výtvarné dílny se zkušenými 
lektorkami Atelieru Kaštan. Mezi večerními 
koncerty najdete takové, které vám pomohou 
se aspoň na  chvíli zastavit v  před vánočním 
shonu. Patří mezi ně vystoupení Anděly oce-
něného Tomáše Kočka, který bude hrát i  ze 
svého alba Koleda. Těšit se můžete na koncert 
dua Půljablkoň, tedy kytaristy Michala Něm-
ce a zpěvačky Marie  Puttnerové. V Kaštanu se 

představí i  objev tuzemské scény Něco něco, 
kteří vystoupí spolu se zpěvačkou Ira Mimosa. 
Šansonovou a swingovou náladu při vezou čes-
ko-francouzští Les Gars D'en Bas, kteří se navíc 
rozhodli při této příležitosti pokřtít své nové al-
bum. Slovenské blues nabídnou stálice Dura & 
Blues Club. Chybět nebudou vánoční koncerty 
minimalizované formace Malé zvíře (jménem 
podzim) nebo populární cellistky Doroty Ba-
rové. 

V dílnách stanice techniků se 
děti budou učit řemeslu

Advent v Kaštanu

Advent v Písecké bráně 
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolkyredakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Třicet let po  revoluci připravuje vláda nový 
stavební zákon, který má nevídaně zasáhnout 
do života každého z nás. Pokud bude schválen, 
projeví se jednodušší výstavbou, kterou ovšem 
zaplatíme rozvratem kontrolních a  regulač-
ních principů. Zákon zásadně ovlivní výstav-
bu i  na  Praze 6 a  dramaticky omezí možnosti, 
jak bude moci samospráva a  občané výstavbu 
ovlivňovat.
 
Už v  poslední novele stavebního zákona plat-
né od 1. 1. 2018 došlo k praktickému vyloučení 
spolků ze správních řízení při povolování sta-
veb. Jak uvádí Michal Chylík ze spolku Zelený 
Břevnov, „základním účelem našeho spolku je 
ochrana přírody a krajiny na území Prahy 6 sle-
dující zejména zachování urbanistického rázu 
a  kulturního dědictví tohoto území. Návrh no-
vého stavebního zákona tento účel bezpochyby 
ztěžuje. A nejen to, omezuje možnosti toto činit 
i námi zvoleným zastupitelům.”
 
Odborná stanoviska nemusí být respektová
na. Zákon zásadně mění pravomoci stavebního 
úřadu. Doposud jsou pro vydání rozhodnutí zá-
vazná stanoviska tzv. dotčených orgánů (DOSS), 
které zajišťují např. ochranu životního prostředí, 
veřejného zdraví a  památek. Podle nového zá-
kona stavební úřad přebírá pravomoc DOSS. Již 
nebude nestranným arbitrem, ale může sám ur-
čit veřejný zájem a rozhodnout.
 
Fikce souhlasu – prostor pro korupci. Kritic-
kým bodem je tzv. fikce souhlasu. Pokud staveb-
ní úřad nevydá rozhodnutí do 30 dnů u malých, 
resp. 60 dnů u  velkých staveb, bude povolení 
generováno automaticky. Nejvyšší stavební 
úřad pouze provede přezkum souladu stavby 
s předpisy a potvrdí, zda může stavebník stavět, 
či nikoliv. Činí tak ale bez znalosti lokální situa-
ce. Také případné odvolání účastníků vypořádá-
vá nejvyšší stavební úřad a  jeho rozhodnutí je 
konečné. Proti němu lze podat žalobu u soudu, 
přičemž případný odkladný účinek bude zásad-
ně ztížen. 
 
Samospráva nemá práva. V  civilizovaném 
světě si města svůj rozvoj pečlivě hlídají a  pro 
rozvojové plochy soutěží konkrétní řešení za-
stavovacího plánu, který se pak stane závaz-

ným regulačním plánem. Investor je podle míry 
zhodnocení povinen odvést městu adekvátní 
investici do infrastruktury a veřejné vybavenos-
ti. Nový zákon vytváří předpoklady ke  schvá-
lení návrhu Metropolitního plánu (MPP), který 
na  území Prahy definuje velké množství trans-
formačních a rozvojových ploch s velmi volnými 
pravidly zástavby a podrobnější regulace nevy-
žaduje. Pokud zastupitelé odhlasují MPP, zhod-
notí tím okamžitě všechny rozvojové plochy, 
jejichž majitelé mohou začít stavět a  prodávat 
předražené byty, ale přispět na veřejnou vyba-
venost ze svého výtěžku už nemusí. Takže nákla-
dy na zajištění škol, školek, zdravotních zařízení 
a  infrastruktury půjdou jen k  tíži města a  jeho 
občanů. Stejně tak město nebude mít možnost 
vynutit si tvorbu kvalitního veřejného prostoru 
a ztratí kontrolu nad rozvojem svého území.
 
Díky jedinečné spolupráci spolků a MČ se poda-
řilo shromáždit od občanů podrobnou zpětnou 
vazbu, na základě které Praha 6 připomínkova-
la MPP a  požadovala jeho přepracování. „Lidé 
chtějí město pro život, město krátkých vzdále-
ností. Lokality, které vychází ze spádových ob-
lastí, by měly občanům poskytovat potřebnou 
vybavenost“, uvádí Vladan Hodek ze spolku Šá-
recké údolí. Už v minulém volebním období za-
hájila MČ P6 práce na územní studii na Vokovice 
– Veleslavín a územní studii Ruzyně, které však 
doposud nejsou dokončeny. Na základě iniciati-
vy spolku Šárecké údolí zpracovává MČ územní 
studii na Šárecké údolí, která umožňuje transpa-
rentní zapojení veřejnosti do připomínkování.
 
Ochrana životního prostředí vyžaduje jasná 
pravidla. V  současné době čelíme změnám kli-
matu, které již mají pozorovatelné negativní 
důsledky v  podobě zvyšujícího se sucha, de-
gradace zemědělské půdy nebo úbytku hmyzu. 
Abychom mohli s těmito nepříznivými jevy bo-
jovat, musíme životní prostředí chránit. Ochra-
na životního prostředí však nebude v  novém 
stavebním zákoně vymahatelná. V důsledku se 
tedy usnadní kácení stromů, zmenšování zele-
ných ploch a  zastavování krajiny, proti čemuž 
bojuje většina spolků aktivních v Praze 6.
 
Kozel zahradníkem? Návrh nového stavební-
ho zákona nepřipravuje ministerstvo pro místní 

Letem světem
Část zahrádek na Pučálce připadne do vlast-
nictví jejich uživatelům.   Koleje na  letiště 
možná povedou dřív ze Smíchova, než přes 
Prahu 6. Stavbu prosazuje firma s  anonym-
ními vlastníky.   Šest luxusních stamiliono-
vých vil vybuduje Masák & Partners na území 
Prahy 6.   Po nové lávce do ZOO se (snad) 
projdeme už za rok.   Do konce roku by se 
měla začít projektovat lanovka z  Podbaby 
do  Bohnic.   Na  veřejné WC za  3,5 mil. Kč 
z kasy Prahy 6 si můžete dojít na hřišti u Ana-
stázovy ulice.

J. Koňaříková, J. Škvor, Společně pro 6

rozvoj, ale Hospodářská komora, která je zájmo-
vým podnikatelským svazem. Posláním komory 
je prosazovat a  ochraňovat zájmy svých členů, 
kterými jsou i  stavební společnosti. Výsledkem 
tedy je, že si stavební lobby může napsat zákon 
podle svých představ a potřeb. Je to pravděpo-
dobně i  důvod, proč má rychlost rozhodování 
převážit nad jeho vyvážeností. Praha 6 je lukra-
tivní území, kde mají velké stavební společnosti 
zájem realizovat svoje projekty. Stavební zákon 
napsaný podle jejich představ, jim výstavbu 
velmi usnadní. Ochrana životního prostředí, pa-
mátek a pozice samosprávy budou naopak vel-
mi ztíženy.
 
Vzhledem k  závažným dopadům rekodifikace 
stavebního zákona na  možnosti samosprávy 
ovlivňovat stavební rozvoj P6, vzhledem k  ob-
rovskému korupčnímu potenciálu, potlačení 
veřejných zájmů a  protiústavní diskriminaci 
dotčené veřejnosti, apelujeme na  zastupitele, 
aby kontaktovali poslance zvolené za své poli-
tické subjekty a přesvědčili je, aby nebezpečný 
návrh stavebního zákona odmítli. Apelujeme 
také na občany, aby se stejně tak obrátili na své 
poslance a senátory. 
 
Na  adrese lepsizakon.cz můžete podpořit ote-
vřený dopis vládě ČR od  odborníků z  Komise 
územního rozvoje P6. 
 
Z  podkladů spolků redakčně upravila J. Ko
ňaříková, Společně pro 6

Nový stavební zákon: zrychlení, nebo útok 
na zastupitelskou demokracii?



ÚŘEDNÍ DESKA

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2019

odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Pra-
hy v  roce 2019 zorganizoval opět projekt sběru 
objemného odpadu z  domácností pomocí vel-
koobjemových kontejnerů (dále jen VOK). Akci 
zajišťuje a hradí odbor ochrany prostředí MHMP 
z  rozpočtu hl. m. Prahy (z  paragrafu prevence 
vzniku odpadů), kontakt na  jeho pracovníka je 
Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, 
vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo 
a kovové předměty.
DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnosten-

Informace získáte na tel.: 220 189 402 (Jana 
Drechselová–ÚMČ Praha  6), tel. 236 004 263 
(Ing. Janda MHMP).

2. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Vlastina x U Silnice

2. Ciolkovského x U Valu

3. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Středu x Na Volánové (trafo)

2. U Stanice x U Kolejí

4. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. José Martího proti č. 123

2. Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí

3. Evropská x Přední

5. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Osamocená

2. V Nových Vokovicích x U Vokovické školy

9. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Manská zahrada proti č. 309/67

2. Kralupská x Dobrovízská

10. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Zličínská x U Světličky 

2. Na Okraji x Polní

11. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Motolskou nemocnicí x Kukulova

2. Bolívarova před č. 35

12. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Říčanova x Řečického

2. Šultysova x Pětipeského

16. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Anastázova – parkoviště u Patočkovy ul.

2. Za Kajetánkou proti č. 2

17. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Talichova – slepý úsek

2. Cukrovarnická x Pod Vyhlídkou

ský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, sta-
vební odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, 
televizory a PC monitory, počítače, lednice, mra-
záky a sporáky.

INZERCE



 INZERCE

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

JSME NEJLÉPE HODNOCENÍ PRODEJCI BYTŮ V PRAZE. Než uzavřete smlouvu o prodeji Vašeho bytu s realit-
ní kanceláří, zavolejte nám. Dáme Vám výrazně výhodnější nabídku. Tel: 228 227 751.

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo větší do 20 tisíc jen pro 2 osoby - pár. Ideálně na 2 roky a více, lodžie 
výhodou, ale nemusí být, centrum do 30 minut. Zařízení na dohodě. RK nevolat. Děkuji. 605 845 088

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788

Koupím byty pro své děti. Přímý zájemce. RK nevolat. Tel. : 702815516  

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, 
zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE  NA TEL.: 702 410 965.  Sedm dní v týdnu.
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DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.
1. 12. Dveře dokořán pro Žalmana 
2. 12. Kdyby tisíc klarinetů 
3. 12. Pohoda Vánoc – Miloslav Šimek 
4. 12. MeToo 
5. 12. Začalo to Vestpocketkou 
6. 12. Čochtanův divotvorný hrnec 
7. 12. Koncert kapely Stařenky 
8. 12. Vánoční koncert The Swings a Kateřiny 
Steinerové 
11. 12. Můžem i s mužem 
12. 12. Anna Julie Slováčková & Aura - koncert 
13. 12. Opera Betlém  
14. 12. Opera Betlém  
14. 12. Opera Betlém  
15. 12. Opera Betlém  
15. 12.  Betlém  
16. 12. Opera Betlém  
17. 12. Opera Betlém  
18. 12. Opera Betlém  
19. 12. Opera Betlém  
20. 12. Opera Betlém  
21. 12. Opera Betlém  
22. 12.  Opera Betlém  
22. 12.  Opera Betlém  
23. 12. Opera Betlém  
27. 12.  Prsten pana Nibelunga  
28. 12. Čochtanův divotvorný hrnec  
29. 12. Kdo jinému jámu kopá toho píseň zpívej  
30.12.  Zajíc v pytli

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice. tel. 224 316 784, 
www.spejblhurvinek.cz.

1. 12. v 10.30 a 14 hod. Hurvínkův Mikuláš
2. – 4. 12. v 10 hod. Hurvínkův Mikuláš
4. 12. v 19 hod. S+H “Ve dvou se to lépe…”
5. a 6. 12. 10 a 17 hod. Hurvínkův Mikuláš
7. 12. v 10.30, 14 a 16.30 hod. Hurvínkův Mikuláš
8. 12. v 10.30, 14 a 16.30 hod. Hurvínkův Mikuláš
9. 12. v 10 a 17 hod. Hurvínkův Mikuláš
10. 12. v 10 hod. Hurvínkův Mikuláš
11. a 12. 12. v 10 hod. Štědrý den u Spejblů
13. 12. v 10 a 17 hod. Štědrý den u Spejblů
14. a 15. 12. v 10.30, 14 a 16.30 hod. Štědrý den 
u Spejblů
16. 12. v 10 hod. Štědrý den u Spejblů
17. – 20. 12. v 10 a 17 hod. Štědrý den u Spejblů
21. – 22. 12. v 10.30, 14 a 16.30 hod. Štědrý den 
u Spejblů
27. 12. v 17 hod. Pohádky pro Hurvínka
28. 12. v 14 a 16.30 hod. Pohádky pro Hurvínka
29. 12. v 10.30 a 14 hod. Pohádky pro Hurvínka
30. 12. v 17 hod. Pohádky pro Hurvínka

DEJVICKÉ DIVADLO
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace vstu
penek: tel. 233 332 430, rezervace@dejvickedi
vadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. Začátky 
představení v 19:30, neníli uvedeno jinak.

3. 12. v 18. 30 Jako v nebi, tak i na zemi.  Vánoční 
vystoupení folklorního souboru Rosénka.
5. 12. Elegance molekuly (s anglickými titulky)
6. 12. Interview
8. 12. Dealer’s Choice
9. 12. Dabing Street
12. 12. Absolutno
13. 12. Vzkříšení
15. 12. Vražda krále Gonzaga
16. 12. Brian
17. 12. Zimní pohádka
18. 12. Zásek
19. 12. Racek
20. 12. Ucpanej systém

ANTI.KVARIÁT DD
3. 12. ve 20 hod. 
Co.media. Intermediální integrál Martina Myšičky
8. 12. v 16 hod. 
Pohádky na přání. Vypráví Justin Svoboda
14. 12. v 15 a 17 hod.
Radujme se, veselme se. Divadlo U staré herečky.
15. 12. ve 20 hod. 
J. Stránský: Játra
16. 12.  ve 20 hod.  
J. Stránský:  Játra
18. 12. ve 20 hod. 
Zpěv noci vánoční. Recitál sopranistek Ady Bílkové 
a Lucie Laubové

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, email: 
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.
VÝSTAVA

30. 1. 2019 – 15. 2. 2020 / Šlitr, Šlitr, Šlitr

12. 12. v 18:00 / Komentovaná prohlídka výstavy 
s kurátorkou Danielou Kramerovou

15. 12. v 16:00 / Tvůrčí dílna – putování deníky Jiří-
ho Šlitra. Dílna je určena pro děti od 5 let a širokou 
veřejnost. 

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 
24, Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před 
prvním představením), tel.: 233 102 991, 
pokladna@dlabacov.cz, www.dlabacov.
cz. Kino senior 60 Kč, Baby kino 80 Kč.

2. 12. 19:00 Zelňačka / DIVADLO 

3. 12. 16:00 Ermitáž: Síla umění /KINO SENIOR 
19:00 Ivo Toman: Instinkt zabijáka v prodeji /
PŘEDNÁŠKA

4. 12. 16:00 Panství Downton /KINO SENIOR
18:00 Výjimeční 
20:00 Vlastníci 

5. 12. 18:00 Vlastníci 

PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6–Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.,  
otevřeno út–ne 11 až 19 hod.
1. – 23. 12.
Advent v Písecké. Tradiční vánoční oslavy. 
18. 12. od 19 hod. 
Adventní koncert kapely NEŘEŽ: Lucia Šoralová 
- zpěv, Vít Sázavský - zpěv, kytara, viola, Zdeněk 
Vřešťál - zpěv, kytara, foukací harmonika, Robert 
Fischmann - flétna, perkuse, klávesy, zpěv, Greg 
Brun - kontrabas, zpěv a David Lomič - akordeon 
a saxofon. V rámci Jazz Gate. 

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
email: kastan@kastan.cz
1. 12. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Dobře naladěné 
divadlo:  Čas zázraků. Vstup volný
1. 12. 20:00 KONCERT / Schodiště 
3. 12. 18:30 PŘEDNÁŠKA / Ing. Arch. Zdeněk Lukeš: 
František Kavalír (1878-1932) 
4. 12. 20:00 KONCERT / Přetlak věku, Orchestr 
posledního dne
5. 12. 20:00 KONCERT / Mikulášské setkání Osamě-
lých písničkářů
6. 12. 20:00 KONCERT / Dura & Blues club, Petra 
Börnerová trio
7. 12. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Nezávislé diva-
dlo: Švec a čert.  Vstup volný
7. 12. 20:00 KONCERT / Tomáš Kočko & Orchestr
8. 12. 14:00 – 18:00 Adventní trhy a výtvarná dílna 
Atelieru Kaštan pro děti
8. 12. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Ančí 
a Fančí: Lední medvídku vrať se domů. Vstup volný
8. 12. 17:00 VERNISÁŽ VÝSTAVY / Atelier Kaštan: 

Podzimní bilance. Vstup volný. 
9. 12. 19:00 PŘEDNÁŠKA / Pavel Svoboda: Rusko 
a Mongolsko
10. 12. 20:00 POSLECHOVÝ VEČER / Turek & Turek 
uvádí…
11. 12. 20:00 KONCERT / Hana Fatamorgana, Ondřej 
Galuška, Jamie Marshall
12. 12. 20:00 KONCERT / Něco Něco, Ira Mimosa
13. 12. 20:00 KONCERT / Půljablkoň
14. 12. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Ako-
rát: Popelka. Vstup volný
14. 12. 20:00 KONCERT / Noir Voir, OTK
15. 12. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo 
Na houpačkách: Pipi Dlouhá punčocha. Vstup volný
15. 12. 16:00 WORKSHOP PRO DĚTI / Vánočně 
sněžíme: Výtvarná dílna Daniely Messiereurové. 
Vstup volný
15. 12. 18:00 FESTIVAL / PORG na stromě. Přehlídka 
studentských kapel: Vivid Eyes, Planeta Gentlema-
nů, Rice Nudeless, The Ignu - The Jung and Young 
a 9 Kg Přibrala
16. 12. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)
kování  
17. 12. 20:00 KONCERT / Dorota Barová, Sklad By 
Walda
18. 12. 16:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Sváťovo divi-
dlo: Jak kočička s pejskem slavili Vánoce. Vstupné 
dobrovolné
18. 12. 20:00 KONCERT / Jan Burian
19. 12. 20:00 KONCERT / Malé zvíře 
20. 12. 20:00 KONCERT / Živé kvety 
22. 12. 20:00 KONCERT / Les Gars D'en Bas 
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MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, 
Praha 6

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6. 
Otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěvy je 
možné po předchozí rezervaci. Tel.: 224 312 012, 
www.muzeumprahy.cz

Studijní a dokumentační centrum Norbertov 
/ Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6, tel.: 
233 323 997, www.muzeumprahy.cz, otevřeno: út, 
čt, so, ne 10–18 h.

VÝSTAVA
12. 10. 2019 – 29. 3. 2020
Krása pro ženu stvořená 
Výstava prezentuje unikátní sbírku lidových čepců 
ze Slovenského národního muzea v Martině.

PŘEDNÁŠKA
9. 12. v 17 hod. Lubomír a Čestmír Šlapetové – 
život a dílo

Architektonický ateliér bratrů Šlapetových se sou-
středil především na stavby vil a rodinných domů, 
jež měly ve 30. letech 20. století výjimečný ohlas. 
Osudy bratrů Šlapetových a jejich architektonic-
kou tvorbu představí potomek jednoho z bratrů 
prof. Ing. arch. Vladimír Šlapeta DrSc. Rezervace: 
www.muzeumprahy.cz

KLUBOVNA KULTURNÍ 
CENTRUM 
Generála Píky, Dejvice. Otevřeno pondělí – 
sobota od 14:00

2. 12. 20.00 Přečteno! - divadelní komedie feat. 
Anatol Svahilec

20:00 Le Mans ’66

6. 12. 15:00 VÁNOČNÍ BAZÁÁÁR 2019 
17:00 Ledové království 2 
19:00 á Kapela Maratóóón (koncert v kavárně)

7. 12. 11:00/VÁNOČNÍ BAZÁÁÁR 2019 
15:00 Divadlo pro děti
19:00 Yellow Sisters / koncert
20:15 Zrní /koncert 
21:30 Sunflower caravan /koncert 
22:30 DJ Ringo / afterparty 

8. 12. 13:00 Ledové království 2 
15:00 Jumanji: Další level
20:00 Adéla Elbel - Stand-up your life: První polo-
čas rozpadu

9. 12. 16:00 Hitler versus Picasso /KINO SENIOR 
18:00 Vlastníci 
20:00 Tenkrát v Hollywoodu

12. 12. 16:00 Staříci /KINO SENIOR 

13. 12. 18:30 Výjimeční
20:30 Boží láska

14. 12. 10:00 Štístko a Poupěnka: Ať žijí pohádky! /
KONCERT PRO DĚTI

15. 12. 14:00 Vánoční putování s anděly /DIVADLO 
PRO DĚTI 
16:00 Sněžná mela
17:45 První zrádce
20:30 Všichni dobří rodáci

16. 12. 21:00 Vlastníci 

18. 12. 21:00 První zrádce

20. 12. 16:00 Poslední aristokratka /KINO SENIOR 

22. 12. 17:30 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
20:30 Star Wars: Vzestup Skywalkera 

23. 12. 16:00 Klimt & Schiele – Erós a Psyché /KINO 
SENIOR 
18:00 Vlastníci 
20:00 Star Wars: Vzestup Skywalkera 

28. 12. 14:00 Jumanji: Další level
16:00 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
19:30 Star Wars: Vzestup Skywalkera 

29. 12. 14:00 Pat a Mat: Kutilské trampoty
16:00 Jumanji: Další level
18:00 Dokonalá lež
20:00 Amundsen

30. 12. 16:00 Ermitáž: Síla umění /KINO SENIOR 
18:00 Dokonalá lež
20:00 Tenkrát v Hollywoodu

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17

1. 12. od 16.30 hod. 

1. adventní koncert v podání smyčcového orchest-
ru Musica Alternativa 

sobota 7. 12. od 14 hod.
Adventní trh v klášteře 

neděle 8. 12. od 16.30 hod. 
2. adventní koncert v podání smíšeného pěvecké-
ho sboru Gaudium Praha 

čtvrtek 12. 12. od 19.30 hod.  
STŘED | STŘET – premiéra nového programu 
komorního sboru Subito 

13. 12. od 17 hod.
Vánoční koncert žáků Z. Hrbkové z KC Průhon                                                                             

15. 12. od 16.30 hod. 
3. adventní koncert v podání sopranistky M. 
Fassati

17. 12. od 19 hod.
Vánoční hvězdy – účinkují protagonisté muzikálo-
vých scén. 

18. 12. od 14.30 hod.
Vánoční koncert Řepského kvítku 

22. 12. od 18 hod. 
4. adventní koncert v podání Břevnovského chrá-
mového sboru a orchestru se sólisty ND.

3. 12. 19.30 Hošty, Sebe (rap)
4. 12. 19.30 Emozpěv, Michael to Castle (postfolk)
5. 12. 20.00 NTS Trio: Nejtek, Tichý, Smetáček 
(freejazz/fusion/industrial)
7. 12. 19.30 D.I.J. Dryer & loopstation
9. 12. 16.00 Stříhání vlasů
10. 12. 19.00 Zkušenosti (přednáška)
11. 12. 20.30 Filmový klub
12. 12. 19.30 SRPR (underground), DBKL (rap)
13. 12. 19.30 Mary Jane´s Soundgarden (R‘n‘B/
funky, Rakousko)
14. 12. 19.30 Omnion, Sifon (electronica, experi-
mental)
16. 2. 19.30 Ing.Puding (alternative)
17. 2. 19.30 Free Balkan quintet (balkan jazz)
18. 2. 19.30 Meccaverius Society  
(tech-psychedelic)
20. 2. 19.30 Tanyny live band, Monoskop
21. 12. 19.30 Vít Hasl, Ploy (fusion)
27. 12. 19.30 Puss' O'Liquor (irish folk)

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informace 
najdete na www.ddmp6.cz.

7. 12. od 10.00 do 17.00 / rozsvícená sobota – 
vánoční tvořivé dílny – 10 hod / Výtvarné dílničky 
s vánoční tématikou pro veřejnost, výroba svíček, 
dekorací, přáníček, pečení perníčků, stolní tenis, 

zookoutek, herna pro nejmenší, Andělská dílna, 
deskové hry a další.  

7. 12. od 10.30 do 11.30 GLAZOVACÍ sobota. Akce 
pro veřejnost, přihlaste se na termín 9.30–10.30 
hod. nebo 10,30–11,30 hod. Přihlášky předem 
nutné, mailem nebo online. Tentokrát nebudeme 
modelovat, pouze glazovat vaše výrobky z dřívěj-
ších sobot.

7.12. od 14.00 do 17.00 Andělská dílna – work-
shop. Vlnění andělů s Adélou Schovancovou, maji-
telkou malebného obchůdku Papírníci a zkušenou 
lektorkou nejen vlnících dílen. 

14. 12. od 9.30 do 12.30 Výtvarný workshop IV. 
suchý pastel – zátiší. Umělecky strávené sobotní 
dopoledne, s kvalifikovaným lektorem Ondře-
jem Holým. Pro starší děti cca od 10 let, mládež 
i dospělé.

14.12. od 13.00 do 17.00 / vánoční turnaj ve stol-
ním tenise. Turnaj ve stolním tenise nejen pro 
účastníky zájmových útvarů, bude mít tři věkové 
kategorie. Od 13:00 do 13:30 bude prezentace 
a zařazení do kategorií. Konec v 17:00 je orientač-
ní. Možnost herny (Klubu 6)

14.–15.12. od so 14.12. do ne 15.12. / Vánoční 
přespání se stolním tenisem. Přespání navazuje 
na Vánoční turnaj ve stolním tenise. Tréninky, 
zápasy, malá přednáška o pravidlech a seznámení 
s pálkou, herna, promítání filmu. Jen pro předem 
přihlášené.



KULTURA A VOLNÝ ČAS 
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Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokar-
ton, sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

VyklízímeNemovitosti.cz - RYCHLE, LEVNĚ, tel: 732 459 179

Mladý pár koupí chatu do 50 km od Prahy. Finanční prostředky 
máme připraveny. Tel. 607 567 069

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, 
pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou 
cenu. Stěhování všeho druhu. Volejte: 773 484 056

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K  Brusce 5, Praha 6, www.pi-
seckabrana.cz. Informace na tel.: 224 326 180,
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz

Nabídka kurzů na www.freshsenior.cz/kurzy

3. 12. 15.50 Betlémské náměstí 5, Praha 1 / 
Betlémy v Betlémské kapli. Exkurze, rezervace 
místa nutná.

10. 12. 16.00 Písecká brána / Vánoční tradice 
v Bulharsku

17. 12. 16.00 Písecká brána/Adventní koncer
Operní pěvkyně Ada Bílková a Lucie Laubová, 
v doprovodu Roberta Koubka zazpívají advent-
ní melodie.

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská  
služba Prahy 6. Informace získáte na: Irena 
Simeonová, tel.: 736 489 330,  
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Pondělí 2. 12. Cvičení na židlích pro zdravá 
záda
14,00 – 15,00 I. skupina
15,10 – 16,10 II. skupina

Úterý 3. 12. Stop zapomínání – I. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Úterý 3. 12.  Kurz PC 
15,30 – 16,15 I. skupina – začátečníci
16,15 – 17,00 II. skupina – mírně pokročilí
17,00 – 17,45 III. skupina – pokročilí

Středa 4. 12. Pražské smyčcové duo
14,30 – 16,00 „Vánoce v proměnách století“

Čtvrtek 5. 12. Přednáška Hasičů
14,00 – 15,30 „Ochrana obyvatel“ Je nutné se 
předem přihlásit! Sraz: 14 hod. před hasičskou 
stanicí č. 2, Heyrovského nám. 1987/1, Praha 6.

Pondělí 9. 12. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I skupina
15,10 – 16,10 II. skupina

Úterý 10. 12. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Vyrábíme korálkové ozdoby 
na stromeček“

Úterý 10. 12. Stop zapomínání – II. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Čtvrtek 12. 12. Jan Vízner a Helena  Krupová
14,30 – 16,00 „Hodinka splněných přání“ 
Adventní setkání plné vánoční muziky. 

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

DARUJTE K VÁNOCŮM  
SVÝM BLÍZKÝM VÝHODNOU 

 PERMANENTKU
KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V  ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

HAPPY HOURS, PO – PÁ, 12  14 HOD.

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS – PODBABA

INZERCE
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek,  
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266, Mgr.  
M. Baxa, mbaxa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžič-
ka, 602 176 922, jruzicka@praha6.cz; Mgr. O. Kolář; 
Ing. arch. Eva Smutná, tel.: 778 543 831;  
Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, jvaculik@praha6.cz; 
Mgr. J. Bartůšek; Mgr. M. Kaňáková; Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová,  
kbartosova@email.cz ; místopředsedové: Mgr. P. Ci-
vínová, J. Dočekal; členové: Mgr. J. Stárek, jstarek@
praha6.cz, Ing. Marie Kubíková, tel.: 724 174 006, 
e-mail:  marie_kubikova@seznam, Ing. Jiří Lála, jlala@

praha6. cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová, Ph.D., V. Šuvarina, 

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@gmail.com
členové: V. Mahrik, J. Kabelová, jana.kabelova@
pirati.cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. Hrůzová, Ing.  
E. Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo, Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: MgA. Petr Prokop tel.: 608 920 937,  
petar@vosto5.cz
místopředseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, členové: Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  
 e-mail: kuzilek@otevrete.cz, Ing. Mgr. Libor Bezděk, 

tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.cz, Mgr. P. Kar-
vánek, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček,  
Bc. T. Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

NEZAŘAZENÍ ZASTUPITELÉ 
Mgr. P. Píša Ph.D. (Zelení), tel: 603 114 577,  
e-mail: ppisa@praha6.cz
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal (bez PP), tel.: 774 077 650,  
e-mail: anechvatal@email.cz

KONTAKTY NA NA ZASTUPITELE 
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ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka / 

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY 
i poškozené. Zejména máme zájem o dečky, přehozy, 

hračky–vláčky, panenky, auta,modely autíček, parní stroj, 
reklamní cedule. Sklo hutní-těžké, broušené, skleněné 

objekty-sochy,barevné-vázy, mísy, popelníky.Vzduchovky, 
zbraně, gramofony, telefony. Porcelán-sošky. Kovové 

mísy, košíky, tácy.Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, 
grafiku-moře, krajiny, děti, válka, města, folklor, abstrakce, 
romantická malba, hospodský námět. Hodiny-pendlovky, 
podlahové, ročky-pod skleněným poklopem, aj.Sochy-kov, 

dřevo. Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii-korále-
brože.Vánoční ozdoby, Betlémy-papír, dřevo. Nábytek 

z chromových trubek-stojany, věšáky.Lampy, lustry.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

Vojenské lesy a statky ČR, s.p. nabízí volná místa bezpeč-
nostních pracovníků na místa v Praze ve 12 hodinovém 
nepřetržitém provozu. Požadavek trestní bezúhonnost 
a občanství ČR. Nabízíme výhody a jistoty práce 
ve státním podniku. Kontakt: 602 115 060, 724 071 133, 
954 003 696, email: podatelna.vls@vls.cz

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

Stomatologie KUPETZOVÁ, Dejvice, Vítězné náměstí 
10, 3. patro přijímá nové pacienty. Volejte na číslo 
775 523 377 nebo pevná linka 233 342 474. Termín 
dostanete ihned nebo po domluvě následující den. 

Sběratel zakoupí stará čísla časopisů 
Čtyřlístek od roku 1969 do 1979. 
Přijedu a platba ihned v hotovosti.  
Tel. 732 248 449.

SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A OPRAVA 
ŽALUZIÍ -VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK-NOVÉ 
ŽALUZIE. Tel:733 720 950 
zdenek.janci@email.cz
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